



ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

21-24
ທັນວາ
2022
ປີທີ 11
ສະບັບທີ 901

ສສຊ ພິຈາລະນາຮ່າງກົດໝາຍສະບັບປັບປຸງ 2 ສະບັບ ແລະ ສ້າງໃໝ່ 1 ສະບັບ

(ສພຊ) ລະວ່າງວັນທີ 19-20 ທັນວາ 2022 ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ພິຈາລະນາກົດໝາຍສະບັບປັບປຸງ ຈໍານວນ 2 ສະບັບ ແລະ ສ້າງໃໝ່ 1 ສະບັບ ພາຍໃຕ້ການຜັດປ່ຽນເປັນປະທານກອງປະຊຸມຂອງບັນດາທ່ານຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍແມ່ນທ່ານ ຄໍາໃບດໍາລັດ, ທ່ານ ພິທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມີ ແລະ ທ່ານ ສິມມາດ ພິລເສນາ; ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາທ່ານຄະນະປະທານກອງປະຊຸມ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງສາທາລະນະສຸກ, ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ(ສສຊ)18ເຂດເລືອກຕັ້ງທົ່ວປະເທດ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະຮັບຜິດຊອບຮ່າງກົດໝາຍ.



ປອ. ດຣ. ບຸນແຜງ ພູມມະໄລສິດ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງສາທາລະນະສຸກ ໄດ້ສະເໜີຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການກັນ ແລະ ຄວບຄຸມພະຍາດຕິດຕໍ່ (ປັບປຸງ), ທ່ານ ສຈ. ບໍ່ວຽງຄໍາ ວົງດາລາ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ໄດ້ສະເໜີຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການທາງ ສະຫວັດ ສີພັນດອນ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ໄດ້ສະເໜີຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການທາງ

ນໍ້າ (ສ້າງໃໝ່) ເຊິ່ງບັນດາທ່ານໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນເຫດຜົນ ແລະ ຄວາມຈໍາເປັນໃນການປັບປຸງກົດໝາຍທັງສອງສະບັບ ເປັນຕົ້ນແມ່ນ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການກັນ ແລະ ຄວບຄຸມພະຍາດຕິດຕໍ່ເຫັນວ່າ: ຜ່ານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍສະບັບດັ່ງກ່າວ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ໂດຍສະເພາະການປະຊຶມໜ້າກັບການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ແລ້ວ ເຫັນວ່າຍັງມີຫລາຍເນື້ອໃນບໍ່ທັນແທດເໝາະກັບສະພາບຕົວຈິງ ແລະ ບໍ່ສອດຄ່ອງກັບເງື່ອນໄຂຂອງການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໃນປັດຈຸບັນ, ຍັງມີບາງເນື້ອໃນທີ່ບໍ່ທັນລະອຽດ, ຈະແຈ້ງ ເຮັດໃຫ້ມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7

ໄລຍະຜ່ານມາ, ກໍາມາທິການກົດໝາຍສາມາດຍາດໄດ້ຜົນງານພື້ນເດັ່ນຫລາຍດ້ານ

(ສພຊ) ທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ ເຍຍປາວເຮີ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ປະທານກໍາມາທິການກົດໝາຍ ໄດ້ໃຫ້ສໍາພາດແກ່ສື່ມວນຊົນໃນໂອກາດເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃນວັນທີ 14 ທັນວາ 2022 ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນໂດຍສັງເຂບກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານທີ່ຜ່ານມາ ແລະ ແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າຂອງກໍາມາທິການກົດໝາຍ (ກກໝ) ວ່າ: ການແມ່ນກົງຈັກການຈັດຕັ້ງໜຶ່ງ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດປະຕິບັດພາລະບົດບາດເປັນເສນາທິການ ໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນການສ້າງ, ປັບປຸງກົດໝາຍ,



ໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ລັດຖະທໍາມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ, ຕື່ຄວາມໝາຍ ແລະ ອະທິບາຍກົດໝາຍ, ຕິດຕາມກວດກາການເຄົາລົບ, ປະຕິບັດລັດຖະທໍາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ລັດຖະມົນຕີກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ ສະເໜີປັບປຸງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍອົງການໄອຍະການທະຫານ

(ສພຊ) ວັນທີ 15 ທັນວາ ຜ່ານມານີ້, ທ່ານ ພິອ. ຈັນສະໜອນ ຈັນຍາລາດ ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ ໄດ້ສະເໜີຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍອົງການໄອຍະການທະຫານ (ສະບັບປັບປຸງ) ຕໍ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງເຫດຜົນ ແລະ ຄວາມຈໍາເປັນ ໃນການປັບປຸງກົດໝາຍສະບັບດັ່ງກ່າວວ່າ:
1. ໃນປີ 2018 ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ໄດ້ອອກມະຕິສະບັບເລກທີ 037/ຄບສພ, ລົງວັນທີ 18 ມິຖຸນາ 2018 ວ່າດ້ວຍການຍົກສູງປະສິດທິພາບການຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງສັງຄົມດ້ວຍກົດໝາຍ ແລະ



ໃນປີ 2020 ກົມການເມືອງສູນກາງພັກ ໄດ້ອອກມະຕິສະບັບເລກທີ 112/ກມສພ, ລົງວັນທີ 02 ມິຖຸນາ 2020 ວ່າດ້ວຍການຍົກສູງຄຸນນະພາບການດໍາເນີນຄະດີ ຕາມຂະບວນຜູ້ຕີທໍາ; ສະນັ້ນ, ຈຶ່ງມີຄວາມຈໍາເປັນ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7

ສະເໜີປັບປຸງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການກວດສອບແຫ່ງລັດ



(ສພຊ) ວັນທີ 15 ທັນວາ ຜ່ານມານີ້, ທ່ານ ວຽງທະວີສອນ ແທບຜະຈັນ ປະທານອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ ໄດ້ສະເໜີການປັບປຸງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການກວດສອບແຫ່ງລັດ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ປາກົດເຫັນວ່າການກໍານົດເນື້ອໃນບາງມາດຕາ ຍັງບໍ່ຄົບຖ້ວນ, ບໍ່ຮັດກຸມ, ບໍ່ແຈ້ງ, ບໍ່ຊັດເຈນ ເຮັດໃຫ້ການຕື່ຄວາມໝາຍຕໍ່ບາງເນື້ອໃນບໍ່ເປັນເອກະພາບກັນ ຫລື ບໍ່ໄປໃນທິດທາງດຽວກັນ, ການກໍານົດສາຍພົວພັນ, ພາລະບົດບາດ ລະຫວ່າງ ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ ແລະ ບາງອົງການອໍານາດລັດ ທີ່ເຄື່ອນໄຫວໃນວຽກງານທີ່ກ່ຽວພັນກັນ ໂດຍສະເພາະໃນວຽກງານແກ້ໄຂຜົນການກວດສອບຍັງບໍ່ຊັດເຈນເຮັດໃຫ້ການນໍາໄປຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍພິບໍຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ

ດ້ວຍການກວດສອບແຫ່ງລັດ ຕໍ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງເຫດຜົນ ແລະ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 8

ຄະນະມິດຕະພາບລາວ-ໄທ ສະຫລຸບວຽກງານ 5 ປີ



(ສພຊ) ວັນທີ 15 ທັນວາ 2022 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາລາວ ແລະ ໄທ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມສະຫລຸບແຜນການເຄື່ອນໄຫວ ແລະ ວາງທິດທາງແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າ ໂດຍການເປັນປະທານ

ຂອງທ່ານ ສຸບັນ ສະວະບຸດ ປະທານກໍາມາທິການວຽກງານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ປະທານຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາລາວ ແລະ ໄທ, ມີບັນດາທ່ານຮອງຄະນະມິດຕະພາບ ແລະ ບັນດາທ່ານຄະນະມິດຕະພາບ

ລາວ ແລະ ໄທ ເຂົ້າຮ່ວມ. ທັງນີ້, ເພື່ອເປັນການສະຫລຸບວຽກງານການເຄື່ອນໄຫວຂອງຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ລາວ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2



ໄລຍະ...

ຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ອື່ນໆ ດ້ວຍການປະຕິບັດສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຕາມທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍສະພາແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກ ທີ 64/ສພຊ, ລົງວັນທີ 9 ທັນວາ 2015; ມະຕິ ຂອງຄະນະປະຈຳສະພາ ແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກທີ 164/ຄປຈ, ລົງວັນທີ 05 ກໍລະກົດ 2021. ສະ ນັ້ນ, ໃນໄລຍະແຕ່ກອງປະຊຸມສະໄໝ ສາມັນເທື່ອທີ 3 ຫາເທື່ອທີ 4 ຂອງສະ ພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ກກໝ ສາ ມາດຍາດໄດ້ຜົນງານທີ່ຜົນເດັ່ນຄື: ໃນ ໄລຍະ 6 ເດືອນທີ່ຜ່ານມາ (ແຕ່ກອງ ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຫາເທື່ອ ທີ 4), ພະນັກງານ, ສະມາຊິກພັກ, ລັດ ຖະກອນ ຂອງ ກກໝ ໄດ້ບາກບັນ, ບຸກບືນ, ຜ່ານຜ່າອຸປະສັກຕ່າງໆ ສຸ່ຊິນ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດສິດ, ໜ້າທີ່ ແລະ ວຽກ ງານສຳຄັນຫລາຍຢ່າງຜົນເດັ່ນຄື:

ກ່ຽວກັບວຽກງານສ້າງ ແລະ ບັບປຸງກົດໝາຍ: ກກໝ ໄດ້ຕັ້ງໜ້າ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງ ຕົນ ດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ ເປັນ ເຈົ້າການປະສານສົມທົບກັບບັນດາກຳ ມາທິການຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໃນການຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການສ້າງ ແລະ ບັບ ປຸງກົດໝາຍ ທີ່ໄດ້ນຳເຂົ້າຝ່າຍລະບາ, ຮັບຮອງເອົາໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາ ມັນເທື່ອທີ 3 ແລະ ເທື່ອທີ 4 ຂອງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຈຳນວນ 21 ສະບັບ ດັ່ງນີ້:

● ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຈຳນວນ 9 ສະບັບ, ສ້າງໃໝ່ 3 ສະບັບ, ບັບປຸງ 6 ສະບັບ; ໃນນັ້ນ, ກົດໝາຍສ້າງໃໝ່ 3 ສະບັບ ຄື: ຮ່າງ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍວິຈິດສິນ; ຮ່າງກົດ ໝາຍວ່າດ້ວຍຄວາມປອດໄພຂອງ ເຂື່ອນ; ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ ຄຸ້ມຄອງອາວຸດ ແລະ ວັດຖຸລະເບີດ ແລະ ກົດໝາຍບັບປຸງ 6 ສະບັບ ຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຊັບສິນຂອງລັດ; ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງເງິນ ຕາຕ່າງປະເທດ; ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການສົ່ງເສີມຈຸນລະວິສາຫະກິດ, ວິສາ ຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ ແລະ ກາງ; ກົດ ໝາຍວ່າດ້ວຍການບັບປຸງບາງມາດຕາ ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສານປະຊາຊົນ; ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງ ທຸກ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການບັບ ປຸງບາງມາດຕາຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ນ້ຳ ແລະ ຊັບພະຍາກອນນ້ຳ.

ຮ່າງກົດໝາຍ ຈຳນວນ 9 ສະບັບນີ້ ປະຈຸບັນນີ້ ທ່ານປະທານປະ ເທດ ໄດ້ອອກລັດຖະດຳລັດປະກາດ ໃຊ້ແລ້ວ ຈຳນວນ 7 ສະບັບ ແລະ ຍັງ ຈະປະກາດໃຊ້ຕື່ມອີກ ຈຳນວນ 2 ສະ ບັບໃນມື້ນີ້.

● ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ທີ່ພວມດຳເນີນນີ້ ຈະໄດ້ຝ່າຍລະ ນາຮັບຮອງເອົາກົດໝາຍ ຈຳນວນ 12 ສະບັບ, ໃນນີ້ສ້າງໃໝ່ 3 ສະບັບ, ບັບ ປຸງ 9 ສະບັບ; ໃນນີ້, ກົດໝາຍສ້າງ ໃໝ່ 3 ສະບັບ ຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ

ການທາງນ້ຳ; ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍໜັງ ສືຜ່ານແດນ; ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພິມິ ທະພັນ ແລະ ກົດໝາຍບັບປຸງ 9 ສະ ບັບ ຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທະບຽນ ສານ; ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທະນາຍ ຄວາມ; ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍວິສາຫະ ກິດ; ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍວິທະຍາສາດ ແລະ ເຕັກໂນໂລຊີ; ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທຸລະກຳທາງເອເລັກໂຕຣນິກ; ກົດ ໝາຍວ່າດ້ວຍການກັນ ແລະ ຄວບ ຄຸມພະຍາດຕິດຕໍ່; ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ອົງການໄອຍະການທະຫານ; ກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍການກວດສອບແຫ່ງລັດ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການກວດກາລັດ.

ສຳລັບຮ່າງກົດໝາຍ ຈຳນວນ 12 ສະບັບນີ້, ກກໝ ໄດ້ເປັນເຈົ້າການ ປະສານສົມທົບກັບບັນດາກຳມາທິການ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ທຸກພາກ ສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຈັດຕັ້ງສຳມະນາ, ທາບທາມຄວາມເຫັນ ຂອງບັນດາທ່ານ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາ ຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ໃນ 6 ຈຸດທົ່ວປະ ເທດ, ຫລັງຈາກນັ້ນ, ໄດ້ບັບປຸງຄືນໃໝ່ ແລະ ນຳອອກຜ່ານກອງປະຊຸມຄົບຄະ ນະຂອງ ກກໝ ແລະ ກອງປະຊຸມຢົກ ສູງຄຸນນະພາບທາງດ້ານເນື້ອໃນໃຫ້ແກ່ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລ້ວ ຈຶ່ງນຳມາຝ່າຍລະບາຢູ່ໃນກອງປະຊຸມ ຄັ້ງນີ້; ນອກຈາກນີ້ແລ້ວ, ກກໝ ຍັງ ໄດ້ເປັນເຈົ້າການປະສານສົມທົບກັບ ບັນດາກຳມາທິການ ຂອງສະພາແຫ່ງ ຊາດ ແລະ ທຸກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສະເໜີບັບປຸງແຜນການ ສ້າງ ແລະ ບັບປຸງກົດໝາຍ ຂອງສະພາ ແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃນໄລຍະແຕ່ປີ 2022-2023 ເຊິ່ງຈະນຳລາຍງານຕໍ່ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຝ່າຍ ລະບາຮັບຮອງ.

ກ່ຽວກັບວຽກງານຕິດຕາມ ກວດກາ, ໂຄສະນາ ແລະ ຕີຄວາມ ໝາຍກົດໝາຍ: ຄຽງຄູ່ກັບການຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານສ້າງ ແລະ ບັບ ປຸງກົດໝາຍ ທີ່ກ່າວມາຂ້າງເທິງນີ້, ກກໝ ໄດ້ເປັນເຈົ້າການປະສານສົມ ທົບກັບພາກສ່ວນຕ່າງໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໃນການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນ ຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ 4 ສະບັບ ຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທີ່ດິນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສົ່ງເສີມການ ລົງທຶນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຊັບສິນຂອງ ລັດ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍແຮ່ທາດ ທີ່ຕິດພັນກັບວາລະແຫ່ງຊາດ ແກ້ໄຂ ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ- ການເງິນ ລາຍງານຕໍ່ກອງປະຊຸມສະ ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງ ຊາດ ຊຸດທີ IX ເຊິ່ງເປັນຄັ້ງທຳອິດທີ່ ໄດ້ມີການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະ ຕິບັດກົດໝາຍ ນັບແຕ່ ສປປລາວ ໄດ້ປະກາດໃຊ້ລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍເປັນຕົ້ນມາ. ປະຈຸບັນໄດ້ ຮ່ວມກັບກຳມາທິການຢູ່ຕິທຳ ໃນ ການກະກຽມ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາ ການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ກົດໝາຍ 4 ສະບັບ ໃນຂົງເຂດຢູ່ຕິ ທຳ ຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສານປະຊາ ຊົນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍອົງການໄອຍະ

ການປະຊາຊົນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການດຳເນີນຄະດີອາຍາ ແລະ ກົດ ໝາຍວ່າດ້ວຍການດຳເນີນຄະດີແມ່ງ ເພື່ອກະກຽມລາຍງານຕໍ່ກອງປະຊຸມ ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາ ແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX;

- ໄດ້ເຮັດວຽກງານໂຄສະນາ ເຜີຍແຜ່ລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ຈຳນວນ 1 ຄັ້ງ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດ ໝາຍຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຈຳນວນ 3 ຄັ້ງ ໃຫ້ແກ່ນັກງານ-ລັດຖະກອນ ຂອງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນ ຂັ້ນແຂວງ ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 260 ທ່ານ, ຍິງ 72 ທ່ານ.

- ໄດ້ສຳເລັດການກະກຽມ ເນື້ອໃນຕ່າງໆ ແລະ ໄປປາຖະກະຖາ ຢູ່ບັນດາກະຊວງ-ອົງການ ໃນໂອກາດ ສະເຫລີມສະຫລອງວັນລັດຖະທຳມະ ນູນແຫ່ງຊາດ ຄົບຮອບ 31 ປີ.

- ໄດ້ຂຶ້ນຫ້ອງປາຖະກະຖາ ກ່ຽວກັບພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະ ພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃຫ້ແກ່ກຳລັງ ປະກອບອາວຸດ ຢູ່ກະຊວງປ້ອງກັນປະ ເທດ ແລະ ກະຊວງປ້ອງກັນຄວາມ ສະຫງົບ.

- ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າການສະເໜີໃຫ້ ຕີຄວາມໝາຍ ແລະ ແຈ້ງຕອບພາກ ສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ທັງໝົດ 5 ບັນຫາ ກວມເອົາ 5 ກົດໝາຍ ຄື: 1) ນິຍາມ ຄັ້ງນີ້; ນອກຈາກນີ້ແລ້ວ, ກກໝ ຍັງ ໄດ້ເປັນເຈົ້າການປະສານສົມທົບກັບ ບັນດາກຳມາທິການ ຂອງສະພາແຫ່ງ ຊາດ ແລະ ທຸກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສະເໜີບັບປຸງແຜນການ ສ້າງ ແລະ ບັບປຸງກົດໝາຍ ຂອງສະພາ ແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃນໄລຍະແຕ່ປີ 2022-2023 ເຊິ່ງຈະນຳລາຍງານຕໍ່ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຝ່າຍ ລະບາຮັບຮອງ.

- ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າອອກມະຕິຄະ ນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍ ຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ 4 ສະບັບ ຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທີ່ດິນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສົ່ງເສີມການ ລົງທຶນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຊັບສິນຂອງ ລັດ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍແຮ່ທາດ ທີ່ຕິດພັນກັບວາລະແຫ່ງຊາດ ແກ້ໄຂ ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ- ການເງິນ ລາຍງານຕໍ່ກອງປະຊຸມສະ ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງ ຊາດ ຊຸດທີ IX ເຊິ່ງເປັນຄັ້ງທຳອິດທີ່ ໄດ້ມີການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະ ຕິບັດກົດໝາຍ ນັບແຕ່ ສປປລາວ ໄດ້ປະກາດໃຊ້ລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍເປັນຕົ້ນມາ. ປະຈຸບັນໄດ້ ຮ່ວມກັບກຳມາທິການຢູ່ຕິທຳ ໃນ ການກະກຽມ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາ ການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ກົດໝາຍ 4 ສະບັບ ໃນຂົງເຂດຢູ່ຕິ ທຳ ຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສານປະຊາ ຊົນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍອົງການໄອຍະ

ການປະຊາຊົນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການດຳເນີນຄະດີອາຍາ ແລະ ກົດ ໝາຍວ່າດ້ວຍການດຳເນີນຄະດີແມ່ງ ເພື່ອກະກຽມລາຍງານຕໍ່ກອງປະຊຸມ ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາ ແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX;

- ໄດ້ເຮັດວຽກງານໂຄສະນາ ເຜີຍແຜ່ລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ຈຳນວນ 1 ຄັ້ງ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດ ໝາຍຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຈຳນວນ 3 ຄັ້ງ ໃຫ້ແກ່ນັກງານ-ລັດຖະກອນ ຂອງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນ ຂັ້ນແຂວງ ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 260 ທ່ານ, ຍິງ 72 ທ່ານ.

- ໄດ້ສຳເລັດການກະກຽມ ເນື້ອໃນຕ່າງໆ ແລະ ໄປປາຖະກະຖາ ຢູ່ບັນດາກະຊວງ-ອົງການ ໃນໂອກາດ ສະເຫລີມສະຫລອງວັນລັດຖະທຳມະ ນູນແຫ່ງຊາດ ຄົບຮອບ 31 ປີ. - ໄດ້ຂຶ້ນຫ້ອງປາຖະກະຖາ ກ່ຽວກັບພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະ ພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃຫ້ແກ່ກຳລັງ ປະກອບອາວຸດ ຢູ່ກະຊວງປ້ອງກັນປະ ເທດ ແລະ ກະຊວງປ້ອງກັນຄວາມ ສະຫງົບ.

ໝາຍທີ່ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງສິນໃຈ. ການ ລົງລົບປະແຕ່ລະຄັ້ງກໍ່ມີບັນດາຂໍ້ສະເໜີ ຂອງປະຊາຊົນເປັນຈຳນວນຫລວງ ຫລາຍ ແຕ່ອັນທີ່ຜົນເດັ່ນ ແລະ ການ ແກ້ໄຂມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ແມ່ນບັນ ຫາທີ່ດິນ ເປັນຕົ້ນ ຂໍ້ຂັດແຍ່ງທີ່ດິນ, ການຊົດເຊີຍໂຄງການສຳປະທານທີ່ ດິນ ແລະ ອື່ນໆ; ບັນຫາຢາເສບຕິດ ແລະ ການແກ້ໄຂຄະດີຕ່າງໆ, ບັນຫາ ຕົວເລກລັດຖະກອນຄູອາສາສະໝັກ, ບັນຫາການສ້ອມແປງເສັ້ນທາງຫລວງ ທີ່ເປ່ເພຍ້ອນລົດບັນທຸກໜັກຂອງບັນ ດາໂຄງການລົງທຶນຕ່າງໆ ແລະ ອື່ນໆ; ຕໍ່ກັບບັນດາຂໍ້ຄິດຄວາມເຫັນ ແລະ ຂໍ້ ສະເໜີຕ່າງໆນັ້ນ ບັນດາທ່ານສະມາ ຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ສັງກັດກຳມາທິ ການກົດໝາຍ ໄດ້ເກັບກຳສັ່ງລວມ ແລະ ສະເໜີຕໍ່ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອແກ້ໄຂ; ສຳລັບມາດຕະການ ຫລື ຄາດໝາຍສູ່ຊົນໃນຕໍ່ໜ້ານັ້ນ ກກໝ ຈະໄດ້ສືບຕໍ່ປະຕິບັດພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຕົນ ໃນການຕິດ ຕາມກວດກາ, ຊຸກຍູ້ ການເຄົາລົບ ແລະ ປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດ ໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ຂອງ ບັນດາກະຊວງ-ອົງການ ໃຫ້ເຂັ້ມງວດ ກວ່າເກົ່າ; ບັບປຸງບັນດາກົດໝາຍໃຫ້ ມີເນື້ອໃນຄົບຖ້ວນ, ຮັດກຸມ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບຄວາມເປັນຈິງ; ເປັນ ເຈົ້າການ ປະສານສົມທົບກັບບັນດາ ກະຊວງ-ອົງການ ເພື່ອພະຍາຍາມນຳ ເອົາບັນດາກົດໝາຍທີ່ໄດ້ປະກາດໃຊ້ ແລ້ວ ລົງໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ໃຫ້ແກ່ປະ ຊາຊົນໄດ້ຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າ ໃຈຢ່າງ ກວ້າງຂວາງທົ່ວເຖິງ ແນໃສ່ຫັນການ ຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດ-ສັງ ຄົມ ດ້ວຍກົດໝາຍໃຫ້ມີປະສິດທິ ພາບເທື່ອລະກ້າວ;

ທ່ານຍັງໃຫ້ຮູ້ຕື່ມອີກວ່າ: ກອງປະຊຸມຄົບຄະນະຂອງ ກກໝ ຄັ້ງ ວັນທີ 18 ພະຈິກ 2022 ໄດ້ເປັນເອ ກະພາບກ່ຽວກັບວຽກງານສຳຄັນຈຳ ນວນໜຶ່ງ ປີ 2023 ດັ່ງນີ້:

1. ເພີ່ມທະວີວຽກງານສຶກ ສາອົບຮົມການເມືອງ-ແນວຄິດພາຍ ໃນກຳມາທິການ ໃຫ້ເປັນເອກະພາບ ສູງຕໍ່ແນວທາງ, ນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ເພື່ອທະວີຄວາມສາມັກຄີເປັນປຶກແຜ່ນ ພາຍໃນຖິ່ນແຖວສະມາຊິກກຳມາທິ ການ, ພະນັກງານ, ສະມາຊິກພັກ ແລະ ລັດຖະກອນ, ສູ່ຊົນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໜ້າທີ່ວິຊາສະເພາະໃຫ້ສຳເລັດຕາມ ແຜນການ.

2. ກ່ຽວກັບວຽກງານສ້າງ ແລະ ບັບປຸງກົດໝາຍ:

- ເປັນເຈົ້າການປະສານສົມ ທົບກັບ ບັນດາກະຊວງ-ອົງການ ແລະ ສຳນັກງານປະທານປະເທດເພື່ອຮຽບ ຮຽງເນື້ອໃນກົດໝາຍ ຈຳນວນ 12 ສະບັບ ຕາມການປະກອບຄຳເຫັນຂອງ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ພາຍຫລັງ ທີ່ໄດ້ຝ່າຍລະບາຮັບຮອງເອົາໃນກອງ ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະ ພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃຫ້ສຳ ເລັດ ໂດຍໄວ;

- ເພີ່ມທະວີຄວາມເປັນເຈົ້າ ການປະສານສົມທົບກັບກຳມາທິການ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ, ກະ ຊວງ, ອົງການ ທີ່ຮັບຜິດຊອບສ້າງ ແລະ

ບັບປຸງກົດໝາຍ, ກະຊວງຍຸຕິທຳ, ຫ້ອງ ວ່າການສຳນັກງານາຍົກລັດຖະມົນຕີ ຄົ້ນຄວ້າເນື້ອໃນຂອງບັນດາຮ່າງກົດ ໝາຍທີ່ຈະສ້າງ ແລະ ບັບປຸງ ປີ 2023 ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ຮ່າງກົດໝາຍແຕ່ລະສະ ບັບ ມີເນື້ອໃນຄົບຖ້ວນ, ຮັດກຸມ, ສຳ ເລັດຕາມກຳນົດເວລາ ແລະ ສາມາດ ນຳເຂົ້າຝ່າຍລະບາຮັບຮອງເອົາໃນກອງ ປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 5 ແລະ ເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃຫ້ໄດ້ຕາມແຜນການ.

- ບັບປຸງຮູບການ, ວິທີການ ແລະ ເນື້ອໃນການນຳເອົາບັນດາຮ່າງ ກົດໝາຍ ທີ່ຈະຮັບຮອງໃນກອງປະຊຸມ ສະໄໝສາມັນ ປະຈຳປີ 2023 ລົງທາບ ທາມຄວາມເຫັນໃນທົ່ວປະເທດ ໃຫ້ ໄດ້ຮັບຜົນດີກວ່າເກົ່າ.

3. ກ່ຽວກັບວຽກງານຕິດ ຕາມກວດກາ, ໂຄສະນາ ແລະ ຕີຄວາມ ໝາຍກົດໝາຍ:

- ສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແຜນ ການຕິດຕາມກວດກາ ປະຈຳປີ 2022 ໂດຍສະເພາະແຜນການຕິດຕາມກວດ ກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ 6 ສະບັບ ຕິດພັນກັບການໂຄສະນາເຜີຍ ແຜ່ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດມາຍ ຂົງເຂດສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມທັງກຳ ນົດແຜນການຕິດຕາມກວດກາ ປະຈຳ ປີ 2023 ຂອງກຳມາທິການກົດໝາຍ ໃຫ້ສຳເລັດຕາມຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້;

- ສືບຕໍ່ປະສານສົມທົບກັບ ບັນດາກະຊວງ-ອົງການ ແລະ ທ່ອງ ຖິ່ນ ເພື່ອຊຸກຍູ້ວຽກງານໂຄສະນາ, ເຜີຍແຜ່ລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ໃຫ້ກວ້າງ ຂວາງກວ່າເກົ່າ; ກະກຽມສະເຫລີມ ສະຫລອງວັນລັດຖະທຳມະນູນແຫ່ງ ຊາດ ຄົບຮອບ 32 ປີ (15 ສິງຫາ 1991-15 ສິງຫາ 2023).

- ສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າ ການຕີ ຄວາມໝາຍ ແລະ ອະທິບາຍກົດໝາຍ ຕາມການສະເໜີຂອງພາກສ່ວນທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງໆ ຫລື ໂດຍໜ້າທີ່ ຕາມທີ່ ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມະຕິຂອງຄະນະປະ ຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຕີ ຄວາມໝາຍ ແລະ ອະທິບາຍກົດໝາຍ ສະບັບເລກທີ 30/ຄປຈ, ລົງວັນທີ 07 ກຸມພາ 2022.

- ຮ່ວມກັບກຳມາທິການຢູ່ຕິ ທຳ ຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນຜົນ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ 4 ສະ ບັບ ໃນຂົງເຂດຢູ່ຕິທຳ ໃຫ້ສຳເລັດ ຕາມແຜນການ.

ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານຍັງໄດ້ ສະເໜີຕື່ມອີກວ່າ: ໃນໄລຍະພວມດຳ ເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໂດຍສະເພາະປະຈຸບັນຢູ່ໃນວາລະການ ຝ່າຍລະບາຮັບຮອງເອົາບັນດາຮ່າງກົດ ໝາຍ 12 ສະບັບ ຂໍສະເໜີໃຫ້ບັນດາ ທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ຜູ້ ແທນກອງປະຊຸມສຸມທຸກສະຕີປັນຍາ ຄົ້ນຄວ້າ, ປະກອບຄຳເຫັນໃສ່ແຕ່ລະ ຮ່າງກົດໝາຍ ເພື່ອໃຫ້ມີເນື້ອໃນຄົບ ຖ້ວນ, ຮັດກຸມ, ແທດເຖິງຕົວຈິງ ແລະ ພາຍຫລັງກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ໄດ້ ຮັບຮອງແລ້ວ, ສະເໜີໃຫ້ອະນຸກຳມະ ການຕ່າງໆທີ່ຮັບຜິດຊອບແຕ່ລະຮ່າງ ກົດໝາຍ ຈົ່ງພ້ອມກັນຄົ້ນຄວ້າຮຽບ

ຮຽງ ເພື່ອໃຫ້ສາມາດສະເໜີທ່ານປະ ທານປະເທດ ອອກລັດຖະດຳລັດປະ ກາດໃຊ້ກົດໝາຍ ຈຳນວນ 12 ສະ ບັບດັ່ງກ່າວ ໃຫ້ທັນຕາມກຳນົດເວລາ ທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການສ້າງນິຕິກຳ; ສະເໜີໃຫ້ບັນດາ ກະຊວງ-ອົງການ ເອົາໃຈໃສ່ແຕ່ຫົວ

ລາຍງານຄວາມຄືບໜ້າການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ

ອ່ານຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

● **ການສ້າງສະຖຽນລະພາບໃຫ້ຄ່າເງິນກີບ ສ້າງຄັງສໍາຮອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ແລະ ຄວບຄຸມອັດຕາເງິນເຜີ້**

- ດ້ານນະໂຍບາຍເງິນຕາໄດ້ປັບເພີ່ມອັດຕາດອກເບ້ຍພື້ນຖານຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ ສະກຸນເງິນກີບໄລຍະສັ້ນບໍ່ເກີນ 7 ວັນ 2 ຄັ້ງ ຈາກ 3% ເປັນ 3,1% ຕໍ່ປີ ໃນເດືອນພຶດສະພາ ແລະ ເປັນ 6,5% ຕໍ່ປີໃນເດືອນຕຸລາ; ປັບເພີ່ມອັດຕາສ່ວນເງິນແຮຝາກບັງຄັບ ຈາກ 3% ເປັນ 5% ສໍາລັບສະກຸນເງິນກີບ; ນອກຈາກນັ້ນ, ຍັງໄດ້ອອກຜັນທະບັດທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ ໄລຍະສັ້ນອາຍຸ 6 ເດືອນ ອັດຕາດອກເບ້ຍ 20% ຕໍ່ປີ ຈໍານວນ 5.000 ຕື້ກີບ ເຊິ່ງມາຮອດປັດຈຸບັນ (ວັນທີ 15 ພະຈິກ 2022) ຍອດຈໍາໜ່າຍບັນລຸໄດ້ 92,28% ຂອງມູນຄ່າຈໍາໜ່າຍທັງໝົດ (ຮອດເດືອນ 9: 88,47%) ເຊິ່ງຊ່ວຍຄວບຄຸມການຂະຫຍາຍຕົວຂອງປະລິມານເງິນຢູ່ໃນລະດັບໜຶ່ງ (ສະເລ່ຍ 0,07% ຕໍ່ວັນ).

- ດ້ານອັດຕາແລກປ່ຽນ, ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າຂະຫຍາຍຂອບການໜັງເຖິງຂອງການກໍານົດອັດຕາແລກປ່ຽນປະຈໍາວັນກວ່າງອອກ ຈາກອັດຕາອ້າງອີງຂອງ ທຫລ ຈາກລະດັບ ± 1,5% ມາເປັນ ±3 % ສໍາລັບຮ້ານແລກປ່ຽນຕົວແທນ ແລະ ±4,5% ສໍາລັບທະນາຄານທຸລະກິດ; ພ້ອມດຽວກັນ, ໄດ້ເຂັ້ມງວດກວດກາ ແລະ ປະຕິບັດມາດ

ຕະການຕໍ່ຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາຕົວແທນ ແລະ ຫົວໜ່ວຍແລກປ່ຽນເງິນຕາແບບຜິດກົດໝາຍໃຫ້ເປັນຮູບປະທໍາຫລາຍຂຶ້ນ ໂດຍການຖອນໃບອະນຸຍາດຂອງບັນດາຮ້ານແລກປ່ຽນທີ່ດໍາເນີນບໍ່ຖືກລະບຽບ ໂດຍສະເພາະຮ້ານແລກປ່ຽນປະເພດ C, ຈໍາກັດການເຄື່ອນ ໄຫວໂດຍໃຫ້ສາມາດຊື້ໄດ້ຂາເປັນຕົ້ນດຽວນໍາບຸກຄົນ ໃນຈໍານວນວົງເງິນບໍ່ເກີນ 15 ລ້ານ/ຄົນ/ວັນ, ເຊິ່ງໄດ້ເຮັດໃຫ້ຈໍານວນຮ້ານແລກປ່ຽນຕົວແທນຫລຸດລົງຈາກຈໍານວນ 419 ຮ້ານ ມາເປັນ 113 ຮ້ານ (ຫລຸດລົງ 306 ຮ້ານ).

- ໄດ້ສ້າງເງື່ອນໄຂຊຸກຍູ້ທະຫລາດຊື້-ຂາຍເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ລະຫວ່າງທະນາຄານ ໃຫ້ເຄື່ອນໄຫວປົກກະຕິປັບປຸງຕົວຊີ້ວັດສະພາບຄ່ອງດ້ານເງິນຕາຕ່າງປະເທດຂອງທະນາຄານທຸລະກິດໃຫ້ສອດຄ່ອງຂຶ້ນ.

- ປັບປຸງກົນໄກການສະໜອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດຂອງລະບົບທະນາຄານໃຫ້ແກ່ການນໍາເຂົ້ານໍາມັນເຊື້ອໄຟ ເຊິ່ງໃນໄລຍະ 9 ເດືອນຂອງປີ 2022 ລະບົບທະນາຄານ ໄດ້ສະໜອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ປະມານ 553,95 ລ້ານໂດລາ (ໃນນັ້ນ ຈາກທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ 156,7 ລ້ານໂດລາ ແລະ ທະນາຄານທຸລະກິດ 395,11 ລ້ານໂດລາ) ກວມເອົາ 70,09% ຂອງມູນຄ່າການນໍາເຂົ້າ ເຊິ່ງແມ່ນມູນຄ່າເພີ່ມຂຶ້ນເທົ່າຕົວ ສົມທຽບກັບໄລຍະປີຜ່ານມາ.

● **ການແກ້ໄຂບັນຫາທີ່ບໍ່ເກີດດອກອອກຜົນ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ສະຖາບັນການເງິນ:**

- ສໍາເລັດການປັບປຸງໂຄງສ້າງທະນາຄານພັດທະນາລາວ ແລະ ທະນາຄານສົ່ງເສີມກະສິກໍາ ໂດຍໃຫ້ບໍລິສັດເອກະຊົນຮ່ວມທຶນຖືຮຸ້ນ 70% ແລະ ລັດຖືຮຸ້ນ 30% ເຊິ່ງໄດ້ເຮັດໃຫ້ທັງສອງທະນາຄານເຄື່ອນໄຫວດໍາເນີນທຸລະກິດດີຂຶ້ນຕາມໂຄງສ້າງໃໝ່ ແລະ ເລີ່ມໄດ້ຮັບຜົນກໍາໄລສຸດທິຈາກການດໍາເນີນທຸລະກິດ (ທະນາຄານພັດທະນາລາວ ມີກໍາໄລສຸດທິ ຈໍານວນ 359 ຕື້ກີບ ແລະ ທະນາຄານສົ່ງເສີມກະສິກໍາ 22,21 ຕື້ກີບ). ສືບຕໍ່ດໍາເນີນການປັບປຸງທະນາຄານນະໂຍບາຍເພື່ອຫັນເປັນທະນາຄານພັດທະນາຊຸມນະບົດ.

- ເລັ່ງແກ້ໄຂບັນຫາທີ່ບໍ່ເກີດດອກອອກຜົນ (NPL) ດ້ວຍການປັບປຸງຄະນະແກ້ໄຂບັນຫາ NPL ໃນແຕ່ລະຂັ້ນສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ບັນດາອົງກອນປື້ນອ້ອມຕ່າງໆ ເປັນຕົ້ນວຽກງານການເກັບກູ້ໜີ້ ແລະ ຮັບຜາກເກັບໜີ້, ວຽກງານຂໍ້ມູນຂ່າວສານສົນເຊື້ອ ແລະ ອື່ນໆ. ຮອດທ້າຍເດືອນຕຸລາ 2022, ອັດຕາສ່ວນ NPL ຂອງທະນາຄານທຸລະກິດຫລຸດລົງຢູ່ໃນລະດັບ 2,15% (ຕໍ່າກວ່າລະດັບຄາດໝາຍວາລະແຫ່ງຊາດ 3%).

5. ວຽກງານຈຸດສຸມດ້ານການຍົກສູງປະສິດທິພາບການຄຸ້ມຄອງລັດດ້ວຍກົດໝາຍ.

- ຄົ້ນຄວ້າສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ 5 ສະບັບ ແລະ ນິຕິກໍາລຸ່ມກົດໝາຍ ໃນຂົງເຂດເສດຖະກິດ ປະມານ 20 ສະບັບ. ປັດຈຸບັນ ໄດ້ສໍາເລັດການປັບປຸງ ແລະ ຮັບຮອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຊັບສິນແຫ່ງລັດ ແລະ

ກໍາລັງຄົ້ນຄວ້າກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງໜີ້ສິນສາທາລະນະ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍອາກອນສິ່ງແວດລ້ອມ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍອາກອນທີ່ດິນ ແລະ ສິ່ງກໍ່ສ້າງ ແລະ ອື່ນໆ.

- ສໍາເລັດການຄົ້ນຄວ້າພາລະບົດບາດ ແລະ ກົງຈັກຂັ້ນສູນກາງໄດ້ຈໍານວນ 12 ກະຊວງ ແລະ ອົງການທຽບເທົ່າກະຊວງ; ໄດ້ສໍາເລັດການຄົ້ນຄວ້າປັບປຸງກົງຈັກການຈັດຕັ້ງຂັ້ນກົມ ແລະ ທຽບເທົ່າ ໃນ 17 ກະຊວງ ແລະ 2 ສະຖາບັນ ທີ່ເປັນເປົ້າໝາຍປັບປຸງຕາມທິດກະທັດຮັດ ແລະ ສົມເຫດສົມຜົນ ເຊິ່ງສາມາດຫລຸດຜ່ອນກົງຈັກຂັ້ນກົມລົງ 34 ຫົວໜ່ວຍ ຈາກທັງໝົດ 493 ຫົວໜ່ວຍ ເຫລືອ 459 ຫົວໜ່ວຍ.

- ໄດ້ປັບປຸງກົງຈັກຄຸ້ມຄອງການເກັບລາຍຮັບແຕ່ສູນກາງລົງຮອດທ້ອງຖິ່ນໃນຂະແໜງພາສີ, ສ່ວຍສາອາກອນ, ຄັງເງິນ ແລະ ຂະແໜງອື່ນໆ ເພື່ອແກ້ໄຂຂອດຂັ້ນທີ່ບໍ່ຈໍາເປັນທີ່ເຮັດໃຫ້ການເກັບລາຍຮັບຕົກຮ່ອຍເສຍຫາຍ; ໄດ້ຫັນເອົາພະນັກງານ-ເຈົ້າໜ້າທີ່ຂອງພາສີ, ສ່ວຍສາອາກອນ ແລະ ຄັງເງິນ ໄປສູ່ວິຊາຊີບ ດ້ວຍກົນໄກເຝິກອົບຮົມຕາມຫລັກສູດສະເພາະ; ໄດ້ດໍາເນີນການແກ້ໄຂປະກົດການຫຍໍ້ຫຍໍ້ ດ້ວຍການກວດກາປົກກະຕິ ແລະ ແບບສະເພາະກົດ ຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ.

- ໄດ້ທົດລອງຫັນຫົວໜ່ວຍວິຊາການທີ່ມີລາຍຮັບໄປສູ່ການກຸ້ມຕົນເອງທາງດ້ານງົບປະມານ ມີຈໍານວນ 5 ພາກສ່ວນ (ຂະແໜງສຶກສາ 2 ແຫ່ງ ແລະ ສາທາ 3 ແຫ່ງ) ແລະ ເກັບກໍາຂໍ້ມູນຫົວໜ່ວຍວິຊາການຈໍາ

ນວນ 17 ພາກສ່ວນ ເພື່ອສຶກສາຄວາມເປັນໄປໄດ້ໃນການຫັນໄປສູ່ກຸ້ມຕົນເອງທາງດ້ານງົບປະມານໃນນັ້ນ, ເຫັນວ່າມີ 53 ພາກສ່ວນມີເງື່ອນໄຂກຸ້ມຕົນເອງໃນຕໍ່ໜ້າ.

- ສືບຕໍ່ປັບປຸງສະພາບແວດລ້ອມ ແລະ ການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ຂອງການດໍາເນີນທຸລະກິດຕາມບັນດາວຽກຈຸດສຸມ ແລະ ຕົວຊີ້ວັດຂອງຄໍາສັ່ງເລກທີ 02/ນຍ ແລະ ຄໍາສັ່ງເລກທີ 03/ນຍ ເຊິ່ງສາມາດຫລຸດຂັ້ນຕອນ ແລະ ໄລຍະເວລາການອະນຸຍາດດໍາເນີນທຸລະກິດ, ອອກໃບທະບຽນວິສາຫະກິດ ແລະ ເລກບັດປະຈໍາຕົວຜູ້ເສຍອາກອນ ຈາກ 9 ຂັ້ນຕອນ ມາເປັນ 3 ຂັ້ນຕອນ ແລະ ໃຊ້ເວລາສູງສຸດ 17 ວັນ; ນອກຈາກນັ້ນ, ໄດ້ປັບໜ່ວຍງານປະສານງານການລົງທຶນປະຕູດຽວຢູ່ບັນດາກະຊວງ-ທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ຄົ້ນຄວ້າປັບປຸງຮູບແບບ-ກົນໄກໃໝ່ໃນການອະນຸມັດການລົງທຶນ ໂດຍສະເພາະໂຄງການລົງທຶນສໍາປະທານໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນດີຂຶ້ນ ແລະ ເພີ່ມຄວາມເປັນເຈົ້າຂອງຂະແໜງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ຜ່ານການປັບປຸງຮູບແບບການອະນຸມັດການລົງທຶນນັບແຕ່ເດືອນ ສິງຫາ-ພະຈິກ 2022 (ໄລຍະ 3 ເດືອນ) ເຫັນວ່າສາມາດສໍາເລັດການຄົ້ນຄວ້າເພື່ອຂໍ້ໃບມອບສິດກິດຈະການການລົງທຶນສໍາປະທານ ແລະ ໃນບັນຊີຄວບຄຸມຫລາຍຂຶ້ນ (ທັງໝົດ 51 ໂຄງການ) ສົມທຽບກັບໄລຍະ 8 ເດືອນຕົ້ນປີ (103 ໂຄງການ).

ສໍາລັບທິດທາງ ແລະ ມາດຕະການຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກຈຸດສຸມ ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂ

ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດການເງິນ ໃນໄລຍະທ້າຍປີ 2022 ແລະ ປີ 2023 ຄວນສຸມໃສ່ ຄື:

- ເທິດທາງ:
- ວຽກງານການສົ່ງເສີມການຜະລິດ ເພື່ອທົດແທນການນໍາເຂົ້າ ແລະ ເປັນສິນຄ້າສົ່ງອອກ ເພື່ອສ້າງຖານລາຍຮັບທີ່ເຂັ້ມແຂງ ແລະ ຍືນຍົງ; ສືບຕໍ່ປັບປຸງບັນດາກົນໄກ, ຂອດຂັ້ນການບໍລິການ ແລະ ອະນຸຍາດການລົງທຶນ ແລະ ການດໍາເນີນທຸລະກິດໃຫ້ເປັນຮູບປະທໍາຫຼາຍຂຶ້ນ; ເພີ່ມທະວີການສົ່ງເສີມ ແລະ ສ້າງເງື່ອນໄຂການຜະລິດເປັນກຸ່ມໂດຍສະເພາະ ໂຄງການຜະລິດພືດ ແລະ ສັດທີ່ໄດ້ເຈລະຈາເປີດຕະຫລາດສົ່ງອອກແລ້ວ ໂດຍຢູ່ແຮງການຜະລິດຈາກປັດໄຈການຜະລິດ, ປຸງແຕ່ງ ໄປເຖິງຂອດຕະຫລາດ. ເລັ່ງປັບປຸງຂອດການປະສານງານ ແລະ ແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນລະຫວ່າງພາກລັດ ແລະ ເອກະຊົນ ໃນການຊຸກຍູ້ການຜະລິດພາຍໃນ, ພ້ອມທັງເລັ່ງແກ້ໄຂຂອດຫຍຸ້ງຍາກໃນການຈໍລະຈອນສິນຄ້າພາຍໃນປະເທດ ຊຸກຍູ້ການລົງທຶນເຂົ້າໃສ່ໂຄງລ່າງພື້ນຖານຜະລິດກະສິກໍາເຊັ່ນ: ລະບົບສາງ, ໂຮງອົບ ແລະ ອື່ນໆ. ສຸມໃສ່ຕິດຕາມການຄ້າຂາຍຕາມຊາຍແດນ-ການນໍາເຂົ້າສິນຄ້າ ແລະ ປະຕິບັດນະໂຍບາຍອອດໜູນດ້ານຕ່າງໆໃຫ້ແກ່ຫົວໜ່ວຍການຜະລິດທີ່ໄດ້ກໍານົດໄວ້ໃນລາຍການສົ່ງເສີມການຜະລິດເພື່ອທົດແທນການນໍາເຂົ້າ, ເລັ່ງປັບປຸງການອານວຍຄວາມສະດວກດ້ານການຄ້າ ແລະ ແກ້ໄຂບັນຫາລະບົບ

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...

ລັດຖະມົນຕີກະຊວງຍຸຕິທໍາ ສະເໜີຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທະນາຍຄວາມ (ສະບັບປັບປຸງ)

ອ່ານຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

- ການກໍານົດທີ່ຕັ້ງ, ພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງອົງປະກອບສະພາທະນາຍຄວາມ ຍັງບໍ່ຈະແຈ້ງ ແລະ ຄົບຖ້ວນ ເຮັດໃຫ້ການຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານວຽກງານສະພາທະນາຍຄວາມ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງທະນາຍຄວາມຜິດປວດຫຍຸ້ງຍາກ;

- ການກໍານົດບົດບາດຂອງທະນາຍຄວາມ ໃນວຽກງານຊ່ວຍເຫລືອທາງດ້ານກົດໝາຍ ຍັງບໍ່ຈະແຈ້ງ ແລະ ບໍ່ຄົບຖ້ວນ ເຮັດໃຫ້ທະນາຍຄວາມບໍ່ມີຄວາມເຂົ້າໃຈໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານດັ່ງກ່າວໄດ້;

- ເງື່ອນໄຂການສ້າງຕັ້ງວິສາຫະກິດກົດໝາຍຍັງບໍ່ໄດ້ກໍານົດລະອຽດ ໂດຍສະເພາະຜູ້ສະເໜີສ້າງຕັ້ງ ແລະ ຜູ້ລົງທຶນ, ບໍ່ໄດ້ແຍກວິສະຫະກິດກົດໝາຍພາຍໃນ ແລະ ວິສາຫະກິດກົດໝາຍທີ່ມີການລົງທຶນຂອງຕ່າງປະເທດ ເປັນສາເຫດເຮັດໃຫ້ການອອກໃບອະນຸຍາດດໍາເນີນທຸລະກິດ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງວິສາຫະກິດກົດໝາຍຜິດປວດຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ບໍ່ສາມາດເກັບກໍາຂໍ້ມູນໄດ້.

ພ້ອມນັ້ນ, ທ່ານໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງເຫດຜົນ ແລະ ຄວາມຈໍາເປັນໃນການປັບປຸງກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍທະນາຍຄວາມ ວ່າ: ເພື່ອຮັບປະກັນຄວາມ

ເປັນທໍາ, ຖືກຕ້ອງໃນການປົກປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທໍາຂອງລູກຄວາມ, ຮັບປະກັນສະໜອງຫລັກຖານໃຫ້ແກ່ການແກ້ໄຂຂະດີຢ່າງຖືກຕ້ອງ ແລະ ທັນເວລາ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງແກ່ຂະບວນການຍຸຕິທໍາ, ສ້າງເງື່ອນໄຂໃນການເຂົ້າເຖິງຂະບວນການຍຸຕິທໍາ, ສ້າງຄວາມເຊື່ອໝັ້ນແກ່ປະຊາຊົນ ແລະ ນັກລົງທຶນທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ, ສາມາດເຊື່ອມໂຍງກັບພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ເຮັດໃຫ້ສິ່ງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ, ຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ ແລະ ຍຸຕິທໍາ ຈຶ່ງມີຄວາມຈໍາເປັນຕ້ອງໄດ້ປັບປຸງກົດໝາຍສະບັບນີ້ ເປັນເຄື່ອງມືທາງດ້ານນິຕິກໍາ ແລະ ກໍານົດຫລັກການ, ລະບຽບການ, ມາດຕະການ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານທະນາຍຄວາມ.

ສໍາລັບການກະກຽມສ້າງຮ່າງກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍທະນາຍຄວາມ (ສະບັບປັບປຸງ) ກະຊວງຍຸຕິທໍາ ໃນນາມເປັນອົງການຮັບຜິດຊອບກົດໝາຍສະບັບດັ່ງກ່າວ ໄດ້ອອກຂໍ້ຕົກລົງ ສະບັບເລກທີ 1395/ກຍ, ລົງວັນທີ 09 ພະຈິກ 2021 ວ່າດ້ວຍການແຕ່ງຕັ້ງຄະນະຮັບຜິດຊອບປັບປຸງກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍທະນາຍຄວາມ ໂດຍມີຮອງລັດ

ຖະມົນຕີກະຊວງຍຸຕິທໍາ ເປັນຫົວໜ້າ, ປະກອບມີຄະນະ 23 ທ່ານ ທີ່ເປັນຕົວແທນຈາກຫລາຍພາກສ່ວນ ເຊັ່ນ: ກົມຄຸ້ມຄອງ ແລະ ສົ່ງເສີມວຽກງານຍຸຕິທໍາ ແລະ ກົມກົດໝາຍຂອງກະຊວງຍຸຕິທໍາ, ຫ້ອງວ່າການສໍານັກງານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ກະຊວງພາຍໃນ, ກະຊວງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ, ໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ ສະພາທະນາຍຄວາມລາວ ໂດຍມີກົມຄຸ້ມຄອງ ແລະ ສົ່ງເສີມວຽກງານຍຸຕິທໍາ ກະຊວງຍຸຕິທໍາ ແລະ ສະພາທະນາຍຄວາມລາວ ເປັນກອງເລຂາ. ຄະນະທີ່ຖືກແຕ່ງຕັ້ງ ໄດ້ພ້ອມກັນດໍາເນີນການຄົ້ນຄວ້າເນື້ອໃນເບື້ອງຕົ້ນ ແລ້ວຈັດກອງປະຊຸມວິຊາການພາຍໃນ, ປຶກສາຫາລືດ້ວຍຫລາຍຮູບແບບ ແລະ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມລະດັບວິຊາການ, ຄົ້ນຄວ້ານໍາເອົາບົດຮຽນຂອງປະເທດຫວຽດນາມ ເພື່ອມາວິເຄາະ, ວິໄຈ ແລ້ວນໍາມາພິຈາລະນາປັບປຸງກົດໝາຍສະບັບປັດຈຸບັນ.

ພາຍຫລັງທີ່ໄດ້ຮ່າງກົດໝາຍສະບັບປັບປຸງສໍາເລັດກໍໄດ້ນໍາເອົາໄປທາຍທາມຄໍາເຫັນ. ຄະນະຮັບຜິດຊອບ ກໍໄດ້ປັບປຸງຕາມການປະກອບຄໍາເຫັນຂອງຜູ້ແທນ, ຈາກນັ້ນ ກໍສະເໜີຫາກົມກົດໝາຍ ເພື່ອກວດກາຄວາມສອດຄ່ອງທາງດ້ານກົດໝາຍ ແລະ ນໍາເຂົ້າຜ່ານກອງປະຊຸມວິສາມັນລັດ

ຖະບານ ໃນວັນທີ 6 ກັນຍາ 2022, ໄດ້ດໍາເນີນກອງປະຊຸມປັບປຸງ ແລະ ຮຽບຮຽງຕາມຄໍາເຫັນ ແລະ ທິດຊື່ນໍາຂອງກອງປະຊຸມລັດຖະບານ, ຈາກນັ້ນ ໄດ້ນໍາສະເໜີຮ່າງກົດໝາຍດັ່ງກ່າວ ໃຫ້ສະພາແຫ່ງຊາດເພື່ອທາຍທາມຄໍາເຫັນສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງໃນ 06 ຈຸດຂອງເຂດຖືກເລືອກຕັ້ງ ເຊິ່ງສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງອ້ອມຂ້າງ ກໍໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມປະກອບຄໍາຄິດເຫັນ ທັງໝົດ 132 ເນື້ອໃນ ກວມເອົາ 41 ມາດຕາ.

ຫລັງຈາກນັ້ນ ກໍມາທົດທອນກົດໝາຍ, ກໍມາທົດທອນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ, ກະຊວງຍຸຕິທໍາກໍຄືຄະນະຮັບຜິດຊອບປັບປຸງກົດໝາຍ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໄດ້ຮ່ວມກັນຈັດກອງປະຊຸມກວດກາເນື້ອໃນຮອບດ້ານ ໂດຍໄດ້ນໍາເອົາບັນດາຄໍາເຫັນຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງມາຄົ້ນຄວ້າປັບປຸງ, ໃນນີ້ ໄດ້ປັບປຸງເນື້ອໃນຕາມຄໍາເຫັນສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ທັງໝົດ 26 ເນື້ອໃນ, ກວມເອົາ 18 ມາດຕາ, ໄດ້ເພີ່ມໃໝ່ 1 ມາດຕາ ຄື: ມາດຕາ 74 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງຂະແໜງການ, ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ພາກສ່ວນອື່ນ,

ພ້ອມນັ້ນ ກໍຍັງໄດ້ປັບປຸງຕາມການຄົ້ນຄວ້າຂອງຄະນະກວດກາເນື້ອໃນຮອບດ້ານ, ເຊິ່ງສາມາດສັງລວມບາງບັນຫາດັ່ງນີ້:

1. ການປົກປ້ອງທະນາຍຄວາມ
2. ມາດຕະຖານ ແລະ ເງື່ອນໄຂຂອງທະນາຍຄວາມ
3. ມາດຕະຖານ ແລະ ເງື່ອນໄຂຂອງທະນາຍຄວາມ ສໍາລັບຄົນຕ່າງດ້າວ, ຄົນຕ່າງປະເທດ ແລະ ຄົນບໍ່ມີສັນຊາດ
4. ການສົ່ງສູດການເປັນທະນາຍຄວາມ
5. ປະທານ ແລະ ຮອງປະທານ ຄະນະບໍລິຫານງານສະພາທະນາຍຄວາມ
6. ການໂຈະໃບອະນຸຍາດດໍາເນີນທຸລະກິດ
7. ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຂະແໜງການ, ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ພາກສ່ວນອື່ນ
8. ເສື້ອຄຸມຂອງທະນາຍຄວາມ ໂຄງປະກອບຂອງຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທະນາຍຄວາມ (ສະບັບປັບປຸງ) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທະນາຍຄວາມ ສະບັບປັບປຸງ 2016 ທີ່ນໍາໃຊ້ໃນປັດຈຸບັນມີ 11 ພາກ, 14 ໜວດ, 82 ມາດຕາ ແຕ່ສໍາລັບໂຄງປະກອບຂອງຮ່າງກົດໝາຍສະບັບສະເໜີປັບປຸງ ຄັ້ງນີ້ປະກອບມີທັງໝົດ 10 ພາກ, 15

ໜວດ, 87 ມາດຕາ ໃນນັ້ນ ໄດ້ປັບປຸງຄໍາສັບ 29 ມາດຕາ, ປັບປຸງເນື້ອໃນ 16 ມາດຕາ, ໄດ້ໂຮມສອງພາກເຂົ້າເປັນພາກດຽວກັນ ມີໜຶ່ງພາກ ໄດ້ເພີ່ມເຂົ້າໃໝ່ 01 ໜວດ, 07 ມາດຕາ, ຮັກສາໄວ້ 35 ມາດຕາ.

ສ່ວນເນື້ອໃນສໍາຄັນຂອງຮ່າງກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍທະນາຍຄວາມ (ສະບັບປັບປຸງ) ທີ່ໄດ້ປັບປຸງ ແລະ ເພີ່ມເຂົ້າໃໝ່

- ໄດ້ຮັກສາໄວ້ ເຊິ່ງມີ 35 ມາດຕາ (ມາດຕາ 4, 7, 15, 16, 17, 21, 26, 27, 28, 36, 40, 41, 43, 45, 48, 49, 51, 62, 63, 65, 66, 68, 69, 70, 71, 76, 77, 78, 79, 80,

ບາງຄຳສະເໜີຂອງ ສສຊ ຕໍ່ບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງລັດ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ

ໃນໂອກາດທີ່ບັນດາ ບັນດາເຜົ່າ ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນ ທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງ (ສສຊ) ຂອງເຂດເລືອກຕັ້ງຕ່າງໆ ຄົມ ຕາມແນວທາງນະໂຍບາຍ ໃນທົ່ວປະເທດ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມວາ ອັນຖືກຕ້ອງຂອງພັກ-ລັດ ຮັບຮູ້ ລະດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາ ແລະ ເຂົ້າໃຈແຈ້ງ ຕໍ່ສິດ ແລະ ມັນເທື່ອ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ພັນທະຂອງພົນລະເມືອງ ຕາມ ຊຸດທີ IX ແລະ ບັນດາທ່ານ ສສຊ ລັດຖະທຳມະນູນໄດ້ກຳນົດ ແລະ ຍັງໄດ້ໃຫ້ສຳພາດຕໍ່ສື່ມວນຊົນ ໃນຖານະທີ່ເປັນອົງການນິຕິບັດ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍໄດ້ ອັດ ທີ່ເຄື່ອນໄຫວຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ສະເໜີບາງບັນຫາຕໍ່ອົງການຈັດ ວຽກງານເປັນອົງການຕົວແທນ ຕັ້ງລັດ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ແຫ່ງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດລວມ ຕ່າງໆ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ພາລະບົດບາດ, ຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ, ຮັບ ປະກັນໃຫ້ແກ່ການສ້າງ ແລະ ບັບ ປຸງນິຕິກຳ, ການຕົກລົງບັນຫາສຳ ຄັນພື້ນຖານຂອງທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາການຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳຕ່າງໆຂອງ ອົງການອຳນາດລັດຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງ



ພາບປະກອບ

ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ດ້ວຍກົດ ຫນາຍເທື່ອລະກ້າວ, ຮັບປະກັນ ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ, ຍຸຕິທຳ, ປະຊາທິປະໄຕ, ສິວິໄລ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບແນວທາງຂອງພັກ, ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການພັດທະ ນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂັ້ນທ້ອງ

ຖິ່ນໃຫ້ມີຄວາມເຂັ້ມແຂງ ເຊິ່ງ ໃນບົດນີ້ ຜູ້ຮຽນໄດ້ສັງລວມຄຳ ສະເໜີຂອງ ສສຊ ຈາກ 3 ເຂດ ເລືອກຕັ້ງ ດັ່ງນີ້:

ທ່ານ ສິມຈິດ ຫັບລະ ກອນ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ 2 ແຂວງຜົ້ງສາລີ ທັງເປັນຮອງປະ ທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຜົ້ງສາລີ

ປະຊາຊົນແຂວງໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນສຳ ຫນາຍ ຕາມຂອບເຂດຄວາມຮັບ ເລັດໄປເທື່ອລະກ້າວ ແລະ ໃຫ້ອົງ ຜິດຊອບຂອງຕົນຢ່າງເຂັ້ມງວດ ການປົກຄອງແຂວງ, ບັນດາພະ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການຈັດປະຕິບັດໜ້າ ແນກການ ເປັນເຈົ້າການໃນການ ທີ່ການເມືອງຂອງຕົນ ມີປະສິດ ຄົນຄວາ, ກຳນົດມາດຕະການ, ທີ່ພາບສູງຂຶ້ນ ໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດ ວິທີການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ຕາມລະດັບຄາດຫວາຍ.

ທ່ານ ນາງ ຄຳພອນ ພິມ ຊິນ ທີ່ສະເໜີຜ່ານສະພາປະຊາຊົນ ມະຈັນ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກ ແຂວງ ໃຫ້ທັນກັບໄລຍະເວລາ ຕັ້ງທີ 4 ແຂວງອຸດົມໄຊ ທັງເປັນ ແລະ ສອດຄ່ອງຕາມລະບຽບການ ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ທີ່ກົດໝາຍກຳນົດໄວ້. ອຸດົມໄຊ ໄດ້ສະເໜີເຖິງລັດຖະ ບານ ໃຫ້ຊ່ວຍຄົ້ນຄວ້າກ່ຽວກັບ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 3 ການເພີ່ມເງິນເດືອນຂັ້ນພື້ນຖານ ແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ທັງເປັນປະ ໃຫ້ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນໃນ ທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫລວງ ທົ່ວປະເທດ ແລະ ສະເໜີລັດຖະ ນໍ້າທາ ໄດ້ສະເໜີເຖິງອົງການຈັດ ບານແບບປັນຈຸປະມານໃຫ້ແຂວງ ຕັ້ງພັກ-ລັດ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວ ອຸດົມໄຊ ເພື່ອນຳເຂົ້າໃນການພື້ນ ຂ້ອງໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ໃນການຈັດ ພູພື້ນຖານໂຄງລ່າງທີ່ຖືກໄພພິບັດ ຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ໃນທ້າຍເດືອນສິງຫາ 2022. ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດ

ຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດອາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດຢູ່ 2 ເມືອງ



(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງ ວັນທີ 7-9 ທັນວາ 2022 ສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງເຊກອງ ສິມ ທິບກັບພະແນກການ ແລະ ອົງ ການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງ ໄດ້ ເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາປະ ເມີນຄົ້ນຄວ້າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ກົດໝາຍ 4 ສະບັບ ໃນຂົງເຂດ ຍຸຕິທຳ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ວາລະແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍການແກ້ ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດຢູ່ 2 ເມືອງ ຄື: ເມືອງທ່າແຕງ ແລະ ເມືອງ ລະມາມ ແຂວງເຊກອງ ນຳໂດຍ ທ່ານ ນາງ ຄຳເສັງ ທຸມມະວົງສາ ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໂດຍການຕ້ອນຮັບຂອງທ່ານ ແສງລາຕີ ຫລອມຍະເດດ ຫົວ ໜ້າຄະນະສະມາຊິກສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງປະຈຳ ເຂດເລືອກຕັ້ງ ເມືອງທ່າແຕງ ແລະ ທ່ານ ໄຊຍະ ຫວັດ ກ້ອນຄຳພັນ ຮອງເລຂາ ພັກເມືອງ, ຫົວໜ້າຄະນະສະມາ ຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ປະຈຳ ເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງລະມາມ, ມີ ບັນດາຄະນະກຳມະການຍຸຕິທຳ ແລະ ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນ ຄວາມສະຫງົບ ສະພາປະຊາຊົນ

ແຂວງ, ພະແນກການກ່ຽວຂ້ອງ ຂັ້ນແຂວງ ແລະ ຄະນະກຳມະການ ສະກັດກັ້ນ ແລະ ແກ້ໄຂ ບັນຫາ ຢາເສບຕິດຂັ້ນເມືອງ ແລະ ອຳ ນາດການປົກຄອງບ້ານເຂົ້າຮ່ວມ. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ພ.ທ. ອ່ອນຕາ ສະສິມບັດ ຫົວໜ້າກອງ ບັນຊາການປ້ອງກັນຄວາມສະ ຫງົບເມືອງທ່າແຕງ ໄດ້ລາຍງານ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງ ຊາດວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນ ຫາຢາເສບຕິດ ໄລຍະ 9 ເດືອນ ຜ່ານມາ ເຊິ່ງເຫັນໄດ້ວ່າຄະນະ ພັກ-ຄະນະນຳແຕ່ລະຂັ້ນ ໄດ້ຖືກສຳ ຄັນວຽກງານສຶກສາອົບຮົມ, ໂຄ ສະນາເຜີຍແຜ່ລະບຽບກົດໝາຍ, ເຊື່ອມຊຶມເອກະສານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ກັບວາລະແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍການ ແກ້ໄຂ, ສະກັດກັ້ນບັນຫາຢາເສບ ຕິດ ແລະ ຜົນຮ້າຍຂອງຢາເສບ ຕິດ, ກົດລະບຽບການສັນຈອນ ທາງບົກ ໂດຍສຸມໃສ່ໂຄສະນາຢູ່ ບັນດາກົມກອງປ້ອງກັນຄວາມ ສະຫງົບຂອງຕົນ, ປກສ ກຸ່ມບ້ານ ໃນ 6 ເຂດຈຸດສຸມພັດທະນາທົ່ວ ເມືອງທ່າແຕງ ເຊິ່ງສາມາດແກ້ ໄຂມ້າງຄະດີຄຳຂາຍຢາເສບຕິດ

ໄດ້ 18 ລາຍ, ຈັບຜູ້ຖືກຫາໄດ້ 22 ຄົນ ຍິງ 4 ຄົນ, ກັກຕົວກຸ່ມ ມື້ວສຸມຢາເສບຕິດໄດ້ 27 ຄົນ, ຍຶດຂອງກາງຢາບ້າໄດ້ 21.707 ແມັດ, ມີເຄື່ອງຕິດຕົວປະເພດໂທ ລະສັບ 20 ໜ່ວຍ, ລິດຈັກ 3 ຄັນ, ເງິນສິດ 9 ແສນກວ່າກີບ, ບັດປະຈຳຕົວ 1 ບັດ, ບັດເອທິ ອັອມ 1 ບັດ, ໂມງໃສ່ແຂນ 1 ໜ່ວຍ, ໝາກຝາລະເບີດຫີນ 4 ໜ່ວຍ, ອຸປະກອນຄອບຄຸມການ ລະເບີດ 2 ອັນ ແລະລູກແກ້ບ 300 ລູກ, ຄະດີດັ່ງກ່າວແມ່ນ ໄດ້ສົ່ງໃຫ້ທ້ອງຕຳຫລວດ ປກສ ແຂວງ ເຊກອງ ເປັນຜູ້ດຳເນີນ ຕາມລະບຽບກົດໝາຍ. ຂະນະທີ່ທ່ານ ພ.ທ. ຮຽມ ໄຊຍະລາດ ຫົວໜ້າກອງບັນຊາ ການປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ເມືອງລະມາມ ກໍໄດ້ລາຍງານ ກ່ຽວກັບສະພາບການຈັດຕັ້ງປະ ຕິບັດວຽກງານວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາ ເສບຕິດຢູ່ເມືອງຂອງຕົນ ໃນໄລ ຍະ 9 ເດືອນຜ່ານມາ ເຊິ່ງສາ ມາດຂຶ້ນບັນຊີເປົ້າໝາຍຄຳ-ຂາຍ ຢາເສບຕິດ ໄດ້ທັງໝົດ 135 ຄົນ

ຍິງ 10 ຄົນ, ເປົ້າໝາຍເສບຕິດ 894 ຄົນ ຍິງ 45 ຄົນ, ເກັບກຳ ຈຳນວນຄອບຄົວປອດຢາເສບ ຕິດໄດ້ທັງໝົດ 15 ບ້ານ, ມີ 2.653 ຄອບຄົວ ໃນນັ້ນ, ຄອບ ຄົວປອດຢາເສບຕິດມີ 1.393 ຄອບຄົວ, ຄອບຄົວພົວພັນຢາ ເສບຕິດມີ 1.260 ຄອບຄົວ, ໄດ້ຂຶ້ນບັນຊີກຳນົດບ້ານຈະສ້າງ ເປັນລ້ານປອດຢາເສບຕິດ ຈຳ ນວນ 2 ບ້ານຄື: ບ້ານປາກປູນ ແລະ ບ້ານຖ້ຳເດັ້ງ ແລະ ຍັງໄດ້ ມ້າງຄະດີຄຳ-ຂາຍຢາເສບຕິດ ໄດ້ ທັງໝົດ 16 ລາຍ, ກັກຜູ້ຖືກຫາ ໄດ້ທັງໝົດ 27 ຄົນ ຍິງ 2 ຄົນ, ໃນນັ້ນ ຜູ້ຖືກຫາຄຳ-ຂາຍຢາເສບ ຕິດ 17 ຄົນ ຍິງ 2 ຄົນ, ຜູ້ເສບ ລະສັບ 20 ໜ່ວຍ, ລິດຈັກ 3 ຄັນ, ເງິນສິດ 9 ແສນກວ່າກີບ, ບັດປະຈຳຕົວ 1 ບັດ, ບັດເອທິ ອັອມ 1 ບັດ, ໂມງໃສ່ແຂນ 1 ໜ່ວຍ, ໝາກຝາລະເບີດຫີນ 4 ໜ່ວຍ, ອຸປະກອນຄອບຄຸມການ ລະເບີດ 2 ອັນ ແລະລູກແກ້ບ 300 ລູກ, ຄະດີດັ່ງກ່າວແມ່ນ ໄດ້ສົ່ງໃຫ້ທ້ອງຕຳຫລວດ ປກສ ແຂວງ ເຊກອງ ເປັນຜູ້ດຳເນີນ ຕາມລະບຽບກົດໝາຍ. ຂະນະທີ່ທ່ານ ພ.ທ. ຮຽມ ໄຊຍະລາດ ຫົວໜ້າກອງບັນຊາ ການປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ເມືອງລະມາມ ກໍໄດ້ລາຍງານ ກ່ຽວກັບສະພາບການຈັດຕັ້ງປະ ຕິບັດວຽກງານວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາ ເສບຕິດຢູ່ເມືອງຂອງຕົນ ໃນໄລ ຍະ 9 ເດືອນຜ່ານມາ ເຊິ່ງສາ ມາດຂຶ້ນບັນຊີເປົ້າໝາຍຄຳ-ຂາຍ ຢາເສບຕິດ ໄດ້ທັງໝົດ 135 ຄົນ

ພິທີມອບເງິນຊ່ວຍເຫລືອຄອບຄົວ ທີ່ຖືກຜົນກະທົບ ຈາກພະຍາດອະຫິວາໝູອາຟຣິກາ



(ສພຊ) ໃນຕອນເຊົ້າ ຂອງວັນທີ 13 ທັນວາ 2022 ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມຫ້ອງວ່າການເມືອງ ເຖິງ ແຂວງໄຊຍະບູລີ ໄດ້ມີພິທີ ມອບ-ຮັບເງິນຊ່ວຍເຫລືອແບ່ງ ເປົ້າ ແລະ ຢາໄມ້ແຂວງ ແລະ ຖືກຜົນກະທົບຈາກພະຍາດອະ ຫິວາໝູອາຟຣິກາ ໃຫ້ກັບອົງ ການປົກຄອງເມືອງເງິນ ຈຳນວນ 43.840.000 ກີບ ໂດຍການ ຄອມມະນີ ຕາງໜ້າພະແນກກະ

ສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ແຂວງ ແລະ ຮັບໂດຍແມ່ນທ່ານ ທະວີສັກ ໄຊ ຍະວິງ ວ່າການເລຂາພັກເມືອງ, ວ່າການເຈົ້າເມືອງເງິນ ໂດຍ ສອງໜ້າພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້າ ຮ່ວມເປັນສັກຂີ້ຝີຍານ. ຈາກນັ້ນ, ທ່ານ ທະວີ ສັກ ໄຊຍະວິງ ພ້ອມດ້ວຍຫ້ອງ ການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໄດ້ນຳເອົາເງິນ ຈຳນວນ 43.840.000 ກີບ ໄປ ມອບໃຫ້ກັບຄອບຄົວທີ່ຖືກຜົນ ກະທົບພະຍາດອະຫິວາໝູອາຟຣິ

ກາ ບ້ານໂຮມໄຊ ເມືອງເງິນ ທີ່ ເກີດຂຶ້ນໃນທ້າຍປີ 2019 ຈຳ ນວນ 83 ຄອບຄົວ, ມີໝູ 196 ໂຕ, ນ້ຳໜັກ 7.459 ກິໂລ ໂດຍ ການກ່າວຮັບຂອງຜູ້ຕາງໜ້າຄອບ ຄົວທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ ແລະ ຊ່ອງໜ້າມີການຈັດຕັ້ງບ້ານ, ຄອບ ຄົວທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ ຕະ ຫລອດຮອດເຖົ້າແກ່ແນວໂຮມ ບ້ານເຂົ້າຮ່ວມເປັນສັກຂີ້ຝີຍານ. (ສຸລິຍາ ແສງເດືອນ)

ການມະຫາກຳ ກິລາແຫ່ງຊາດ 2022 ຄັ້ງທີ XI

ຮັກສາສຸຂະພາບໃນໄລຍະງານ ການແຂ່ງຂັນກິລາ. ປົກປ້ອງທ່ານເອງ, ສະມາຊິກໃນ ທີມ ແລະ ຄອບຄົວທາງບ້ານຈາກ ພະຍາດໂຄວິດ-19.

ສະແກນ QR code ເພື່ອຮຽນ ຮູ້ເພີ່ມເຕີມ ກ່ຽວກັບ ການ ຮັກສາສຸຂະພາບໃນໄລຍະ ງານການແຂ່ງຂັນກິລາ.

#VaccinateLaos

ເງິນຊົດເຊີຍຈາກໂຄງການກໍ່ສ້າງທາງລົດໄຟລາວ-ຈີນ ຍັງຄ້າງເກືອບ 55 ຕື້ກີບ

ເນື່ອງໃນໂອກາດເຂົ້າ ຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດ



ທີ IX ທ່ານ ນາງ ຄໍາພອນ ພິມ ມະຈັນ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 4 ແຂວງອຸດົມໄຊ ທັງເປັນຮອງປະ ທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມ ໄຊ ໄດ້ຕາງໜ້າໃຫ້ ຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 4 ໃຫ້ສໍາ ພາດຕໍ່ສື່ມວນຊົນ ກ່ຽວກັບຜົນ ງານທີ່ຜື່ນເດັ່ນໃນໄລຍະຜ່ານມາ ເຊິ່ງທ່ານໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ນັບແຕ່ກອງ ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ມາເຖິງປັດຈຸບັນ ເຫັນວ່າຄະນະ ສສຊ ໄດ້ຕັ້ງໜ້າປະຕິບັດຕາມພາ ລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ທີ່

ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ ໃນ ຖານະທີ່ເປັນຕົວແທນແຫ່ງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງຜູ້ແມ່ປະ

ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ທັງໝົດ 24 ສະບັບ; ຕິດພັນ ກັບບັນຫາຂ້າງເທິງ ສສຊ ປະຈຳ ເຂດເລືອກຕັ້ງ ຍັງເອົາໃຈໃສ່ເຂົ້າ ໃນການຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາການສ້າງ ແລະ ປັບ ປຸງນິຕິກຳຂັ້ນແຂວງ ຈຳນວນ 6 ສະບັບ ໃນນີ້; ສ້າງໃໝ່ 4 ສະ ບັບ ແລະ ປັບປຸງ 2 ສະບັບ. ດ້ານຕົກລົງບັນຫາສໍາ ຄັນ: ໄດ້ປະກອບສ່ວນຢ່າງຕັ້ງ ໜ້າເຂົ້າໃນການຄົ້ນຄວ້າ, ພິຈາ ລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບັນຫາ ສໍາຄັນໄດ້ຫລາຍບັນຫາ ເຊັ່ນ ຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ເຊິ່ງສະແດງ ອອກໃຫ້ເຫັນໄດ້ຫລາຍດ້ານຄື: ດ້ານນິຕິບັນຍັດ: ເປັນ ເຈົ້າການປະສານສົມທົບກັບສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ ໃນການຈັດ ກອງປະຊຸມປະເມີນຜົນການປະ ຕິບັດກົດໝາຍ 2 ຄັ້ງ, ລວມມີ 8 ສະບັບ. ນອກນີ້, ຍັງໄດ້ຈັດ ກອງປະຊຸມທາຍທາມບັນດາຮ່າງ ກົດໝາຍ ເພື່ອແລກປ່ຽນຄໍາຄິດ ຄໍາເຫັນຈາກຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດສົ່ງໃຫ້ກ່ອນ ຈະນໍາເຂົ້າພິຈາລະນາໃນກອງປະ ຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3-4

ໄໝສາມັນທຸກໆເທື່ອຂອງສະພາ ແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX. ດ້ານຕິດຕາມກວດກາ: ໂດຍປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍວ່າ ດ້ວຍການຕິດຕາມກວດກາຂອງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ຄະນະ ສສຊ ປະ ຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ໄດ້ສົມທົບກັບ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເຄື່ອນ ໄຫວຕິດຕາມກວດກາການຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດ ຖະກິດ-ສັງຄົມ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 2 ວາ ລະແຫ່ງຊາດ ໃນ 3 ເມືອງ: ເມືອງ ງາ, ເມືອງນາໜີ້ ແລະ ເມືອງແບງ; ຕິດຕາມກວດກາຊຸກຍູ້ຜົນກະ ທົບຂອງໂຄງການກໍ່ສ້າງເສັ້ນທາງ ລົດໄຟລາວ-ຈີນ ຊ່ວຍຜ່ານແຂວງ ອຸດົມໄຊ, ເມືອງໄຊ, ເມືອງງາ, ເມືອງນາໜີ້ ເປັນຕົ້ນແມ່ນການ ຊົດເຊີຍໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນທີ່ຖືກ ຜົນກະທົບ ໃນປັດຈຸບັນເຫັນວ່າ ໄດ້ຊົດເຊີຍຜົນກະທົບໃຫ້ແກ່ປະ ຊາຊົນໄປແລ້ວໃນ 3 ເມືອງ ລວມ ມູນຄ່າ 198,6 ຕື້ກວ່າກີບ ໃນ ມູນຄ່າທັງໝົດ 253 ຕື້ກວ່າກີບ ປັດຈຸບັນຍັງຄ້າງ 54,4 ຕື້ກວ່າ ກີບ; ຕິດຕາມກວດກາໂຄງການ ຊຸດຄົ້ນແຮ່ຄໍາ ເມືອງປາກແບງ

ເປັນຕົ້ນແມ່ນການປ່ອຍນໍ້າເສຍ ລົງສູ່ແຫລ່ງນໍ້າທໍາມະຊາດ ເຮັດ ໃຫ້ສັດຂອງປະຊາຊົນທີ່ໄປດື່ມ ນໍ້າແລ້ວຕາຍ ຕາມຄໍາຮ້ອງຂອງ ປະຊາຊົນ; ເຄື່ອນໄຫວຊຸກຍູ້, ຕິດ ຕາມກວດກາ ການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດບັນດາຄາຍໝາຍ ຂົງເຂດ ການສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ ເປັນຕົ້ນແມ່ນການປັບຄຸນນະພາບ ການຮຽນ-ການສອນໃນທຸກຊັ້ນ ສາຍໃນໄລຍະໃໝ່ ແລະ ການຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານກາຍະກຳ. ທ່ານ ນາງ ຄໍາພອນ ພິມ ມະຈັນ ໃຫ້ຮູ້ຕື່ມວ່າ: ຜ່ານການ ເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ແມ່ປະຊາຊົນ ນໍາເອົາຜົນສໍາເລັດຂອງກອງປະ



ພາບປະກອບ

ຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2-3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດ ທີ II ໄປເຜີຍແຜ່ແມ່ນໄດ້ຮັບຜົນ ສໍາເລັດ ຕາມລະບົບຄາດໝາຍທີ່ ວາງໄວ້ ທັງໝົດ 177 ຈຸດ, ມີຜູ້ ບັດບັນດາຄາຍໝາຍ ຂົງເຂດ ການສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ ເປັນຕົ້ນແມ່ນການປັບຄຸນນະພາບ ການຮຽນ-ການສອນໃນທຸກຊັ້ນ ສາຍໃນໄລຍະໃໝ່ ແລະ ການຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານກາຍະກຳ. ທ່ານ ນາງ ຄໍາພອນ ພິມ ມະຈັນ ໃຫ້ຮູ້ຕື່ມວ່າ: ຜ່ານການ ເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ແມ່ປະຊາຊົນ ນໍາເອົາຜົນສໍາເລັດຂອງກອງປະ

ຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2-3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດ ທີ II ໄປເຜີຍແຜ່ແມ່ນໄດ້ຮັບຜົນ ສໍາເລັດ ຕາມລະບົບຄາດໝາຍທີ່ ວາງໄວ້ ທັງໝົດ 177 ຈຸດ, ມີຜູ້ ບັດບັນດາຄາຍໝາຍ ຂົງເຂດ ການສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ ເປັນຕົ້ນແມ່ນການປັບຄຸນນະພາບ ການຮຽນ-ການສອນໃນທຸກຊັ້ນ ສາຍໃນໄລຍະໃໝ່ ແລະ ການຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານກາຍະກຳ. ທ່ານ ນາງ ຄໍາພອນ ພິມ ມະຈັນ ໃຫ້ຮູ້ຕື່ມວ່າ: ຜ່ານການ ເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ແມ່ປະຊາຊົນ ນໍາເອົາຜົນສໍາເລັດຂອງກອງປະ

ຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2-3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດ ທີ II ໄປເຜີຍແຜ່ແມ່ນໄດ້ຮັບຜົນ ສໍາເລັດ ຕາມລະບົບຄາດໝາຍທີ່ ວາງໄວ້ ທັງໝົດ 177 ຈຸດ, ມີຜູ້ ບັດບັນດາຄາຍໝາຍ ຂົງເຂດ ການສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ ເປັນຕົ້ນແມ່ນການປັບຄຸນນະພາບ ການຮຽນ-ການສອນໃນທຸກຊັ້ນ ສາຍໃນໄລຍະໃໝ່ ແລະ ການຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານກາຍະກຳ. ທ່ານ ນາງ ຄໍາພອນ ພິມ ມະຈັນ ໃຫ້ຮູ້ຕື່ມວ່າ: ຜ່ານການ ເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ແມ່ປະຊາຊົນ ນໍາເອົາຜົນສໍາເລັດຂອງກອງປະ

ສູນພັດທະນາສິນເຊີງງານອຸດົມໄຊ ມີ 7 ສາຂາ



(ສພຊ) ທ່ານ ສິມພອນ ນາວຣິວ່າງ ອຳນວຍການສູນພັດ ທະນາສິນເຊີງງານແຂວງອຸດົມ ໄຊ ໄດ້ລາຍງານໃຫ້ຊາບກ່ຽວກັບ ສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂອງ ສູນການເຝິກ ແລະ ພັດທະນາສິ ນເຊີງງານແຂວງອຸດົມໄຊ ຕໍ່ທ່ານ ດຣ. ນາງ ສິດທິວອນ ຫົງສາຄອນ ຮອງປະທານຄະນະກຳມະການວັດ ທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ພ້ອມດ້ວຍທີມງານ ໃນໂອກາດ ທີ່ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ສູນດັ່ງກ່າວ ໃນອາ ທິດຜ່ານມາ ເຊິ່ງໄດ້ຮັບການຕ້ອນ ຮັບໂດຍທ່ານ ສິມພອນ ນາວຣິ ວ່າງ ແລະ ມີຄູອາຈານພາຍໃນ ສູນເຂົ້າຮ່ວມ. ທ່ານ ສິມພອນ ນາວ ຣິວ່າງ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ສູນການເຝິກ ແລະ ພັດທະນາສິນເຊີງງານແຂວງ ອຸດົມໄຊ ໄດ້ຮອງຮັບຜູ້ເຂົ້າເຝິກ ຈາກບັນດາແຂວງພາກເໜືອ, ມີ 7 ສາຂາວິຊາຮຽນຄື: ຊ່າງຕັດຍົບ ເຄື່ອງນຸ່ງ, ຊ່າງປຸງແຕ່ງອາຫານ

ແລະ ການໂຮງແຮມ, ຊ່າງກໍ່ສ້າງ- ນາວຣິວ່າງ ອຳນວຍການສູນພັດ ທະນາສິນເຊີງງານແຂວງອຸດົມ ໄຊ ໄດ້ລາຍງານໃຫ້ຊາບກ່ຽວກັບ ສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂອງ ສູນການເຝິກ ແລະ ພັດທະນາສິ ນເຊີງງານແຂວງອຸດົມໄຊ ຕໍ່ທ່ານ ດຣ. ນາງ ສິດທິວອນ ຫົງສາຄອນ ຮອງປະທານຄະນະກຳມະການວັດ ທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ພ້ອມດ້ວຍທີມງານ ໃນໂອກາດ ທີ່ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ສູນດັ່ງກ່າວ ໃນອາ ທິດຜ່ານມາ ເຊິ່ງໄດ້ຮັບການຕ້ອນ ຮັບໂດຍທ່ານ ສິມພອນ ນາວຣິ ວ່າງ ແລະ ມີຄູອາຈານພາຍໃນ ສູນເຂົ້າຮ່ວມ. ທ່ານ ສິມພອນ ນາວ ຣິວ່າງ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ສູນການເຝິກ ແລະ ພັດທະນາສິນເຊີງງານແຂວງ ອຸດົມໄຊ ໄດ້ຮອງຮັບຜູ້ເຂົ້າເຝິກ ຈາກບັນດາແຂວງພາກເໜືອ, ມີ 7 ສາຂາວິຊາຮຽນຄື: ຊ່າງຕັດຍົບ ເຄື່ອງນຸ່ງ, ຊ່າງປຸງແຕ່ງອາຫານ

ຄຳຄິດເຫັນດັ່ງກ່າວ ກໍ່ເພື່ອຊອກ ເຫັນດ້ານດີ-ດ້ານອ່ອນ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ວິທີທາງແກ້ໄຂ ເພື່ອເຮັດ ໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ ໃນຕໍ່ໜ້າມີປະສິດທິພາບ, ປະສິດ ທິຜົນ ແລະ ດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ. ທັງນີ້, ກໍ່ເພື່ອຕິດຕາມ, ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກ ງານພາຍໃນສູນພັດທະນາສິນເຊີງ ງານແຂວງອຸດົມໄຊ ເພື່ອປະຕິບັດ ຕາມແຜນການເຄື່ອນໄຫວຂອງ ຄະນະກຳມະການ ແລະ ເພື່ອເປັນ ການເກັບກຳຂໍ້ມູນໃຫ້ຄະນະກຳ ມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ໃນການກະກຽມ ບັນດາເນື້ອໃນ ແລະ ດຳເນີນກອງ ປະຊຸມຄົບຄະນະ ປະຈຳປີ 2022 ທີ່ຈະໄຂຂຶ້ນໃນທ້າຍເດືອນມັງ ກອນ 2023 ທີ່ຈະມາເຖິງນີ້. ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, ທາງຄະນະ ທີມງານຍັງໄດ້ຢ້ຽມຢາມຫ້ອງ ການເຝິກຕົວຈິງຕື່ມອີກ. (ແສງພອນ ອິນນະລິງ)

ເຂົ້າເຝິກໜ້ອຍແມ່ນສາຂາ ປຸກ ຝັງ-ລ້ຽງສັດ ແລະ ກໍ່ສ້າງ-ເຄຫາ ສະຖານ. ພ້ອມກັນນັ້ນ, ຍັງໄດ້ ການລາຍງານຕາມຄຳຖາມເຈາະ ຈິ່ມຂອງປະທານກອງປະຊຸມ, ຄະນະກຳມະການ ແລະ ວຽກ ງານອື່ນໆ. ໂອກາດດຽວກັນນີ້, ບັນ ດາຄູອາຈານ ແລະ ບັນດາທ່ານ ທີ່ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ມີຄຳຄິດຄຳເຫັນ ແລະ ມີຄຳສະເໜີເຖິງສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງ, ການແລກປ່ຽນ

ເຝິກອົບຮົມເຄື່ອງມືລົງຄະແນນສຽງ ແບບທັນສະໄໝໃຫ້ ສພຂ ສາລະວັນ



(ສພຊ) ເພື່ອເປັນການ ກະກຽມຮອງໃຫ້ແກ່ວຽກງານ ການລົງຄະແນນສຽງ ຮູບແບບ ໃໝ່ ທີ່ທັນສະໄໝຂອງສະມາຊິກ ສະພາປະສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໃນການເຂົ້າໃນກອງປະຊຸມສະ ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ສາລະວັນ. ໃນວັນທີ 14 ທັນວາ 2022 ພະແນກເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານແຂວງຫລວງ ນໍ້າທາ ໄດ້ສະໜັບສະໜູນເຄື່ອງ ມືລົງຄະແນນສຽງທັນສະໄໝ ໂດຍຜ່ານເວັບໄຊ ແລະ ຈັດເຝິກ ອົບຮົມ (ເຝິກອົບຮົມຜ່ານວິດີໂອ ທາງໄກ) ໃຫ້ພະນັກງານຂອງ ສພຂ ສາລະວັນ ເພື່ອຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນຳໃຊ້ ໂດຍການເຂົ້າຮ່ວມ ເປັນຄະນະປະທານຂອງທ່ານ ຜູນ

ແກ້ວ ເຫລົາອິນ ກຳມະການຝັກ ກະກຽມຮອງໃຫ້ແກ່ວຽກງານ ການລົງຄະແນນສຽງ ຮູບແບບ ໃໝ່ ທີ່ທັນສະໄໝຂອງສະມາຊິກ ສະພາປະສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໃນການເຂົ້າໃນກອງປະຊຸມສະ ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ສາລະວັນ. ໃນວັນທີ 14 ທັນວາ 2022 ພະແນກເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານແຂວງຫລວງ ນໍ້າທາ ໄດ້ສະໜັບສະໜູນເຄື່ອງ ມືລົງຄະແນນສຽງທັນສະໄໝ ໂດຍຜ່ານເວັບໄຊ ແລະ ຈັດເຝິກ ອົບຮົມ (ເຝິກອົບຮົມຜ່ານວິດີໂອ ທາງໄກ) ໃຫ້ພະນັກງານຂອງ ສພຂ ສາລະວັນ ເພື່ອຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນຳໃຊ້ ໂດຍການເຂົ້າຮ່ວມ ເປັນຄະນະປະທານຂອງທ່ານ ຜູນ

ແນນສຽງ. ໃນຕອນທ້າຍ, ທັງສອງ ຝ່າຍກໍ່ໄດ້ມີພິທີມອບ-ຮັບ ແລະ ຜ່ານບົດບັນທຶກ ເພື່ອເປັນບ່ອນ ອີງໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນ ວຽກງານທັງສອງຝ່າຍໃນຕໍ່ໜ້າ ອີກດ້ວຍ. ພາຍຫລັງສໍາເລັດການ ເຝິກໃນຄັ້ງນີ້ ພະນັກງານໄອທິ ສພຂ ສາລະວັນ ຈະໄດ້ຂຶ້ນແຜນ ຈັດເຝິກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ບັນດາ ທ່ານສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ ໄດ້ຮຽນຮູ້ ແລະ ທຳຄວາມ ເຂົ້າໃຈ ເພື່ອນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນວຽກ ງານການລົງຄະແນນສຽງ ໄດ້ ຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ. (ດິລິພິນ ພິມມະຈັນ)

ສາລະໜັດບັນຫາ



ຫລ່ຽມໝາກເຜືອງ

ໂດຍ: ດິນກີບເມກ

ຫລ່ຽມນີ້ກໍ່ໜ້າຄິດ ເພາະຊີວິດຄົນມີ ຫລາຍມຸມ-ຫລາຍດ້ານ ປຽບຄືຫລ່ຽມ ມີສອງດ້ານ ທັງໜ້າ ແລະ ຫລັງ ດັ່ງ ນັ້ນ, ຜູ້ມີປັນຍາຮອບຄອບ ຈຶ່ງຕ້ອງ ເບິ່ງໃຫ້ຄົບສອງດ້ານ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍ່ ຕາມ ທ່າອ່ຽງຄົນໃນສັງຄົມ ກໍ່ຍັງເຫັນ ມັກພວກມີພາບພິດ ປະສົບຜົນສໍາ ເລັດດ້ວຍນໍ້າລາຍ ດ້ວຍການລຸບແຕ່ງ ເລຍຂາ, ດ້ວຍການສ້າງພາບພິດໂກ້ ຫລຸ. ດັ່ງນັ້ນ, ເວລາເລືອກ ຫລື ຕັດ ສິນ ຄົນເຮົາຈຶ່ງໄປຕິດກັບຖານະສັງ ຄົມ ແຕ່ເບິ່ງຂ້າມຄວາມປະພຶດ ແລະ ຄຸນນະທໍາຕົວຈິງ ອີກທ່າອ່ຽງໜຶ່ງທີ່ ເຫັນໄດ້ກໍ່ຄື ຂໍວ່າແຕ່ຖານະດີ-ລວຍ ສໍາເລັດໄດ້ຍ້ອນຫຍັງແນ່? ບາງຄົນຖະນັດສ້າງພາບ-ລິ ລາຮ້າຍກວ່າຫລ່ຽມໝາກເຜືອງ ຫລື

ບໍ່ດັ່ງນັ້ນ ກໍ່ປະພຶດຕົວກຶ່ງໄປໄດ້ທຸກສະ ພາບການ ແນວພາກັນຖືວ່າ ສຸກງ່າໃດ ກິນງ່ານັ້ນ ເຮົາຈະສິ່ງເສີມ ແລະ ສ້າງ ສັນຄ່ານິຍົມກັນແບບໃດ? ສ້າງຄົນດີ- ຄົນເກັ່ງຢ່າງດຽວ? ຖ້າເປັນແນວນັ້ນ ເຮົາກໍ່ປະຖິ້ມຄຸນສົມບັດສຶກສາ ຫລື ບາງຄົນຕອບວ່າ: ບໍ່ແມ່ນປະຖິ້ມແຕ່ ເບິ່ງຂ້າມບໍ່ມີໃຜສິນໃຈເວົ້າເຖິງ ຫລື ມີພຽງແຕ່ເວົ້າໃຫ້ມັນຄົບໄວ້ກໍ່ພໍ... ຜູ້ຂຽນເຫັນວ່າ: ການສ້າງ ສັນສິ່ງເສີມຄ່ານິຍົມດີງາມຖືກຕ້ອງ ຂອງຄົນໃນສັງຄົມ ເຮົາຈະເລືອກແບບ ໃດແທ້? ຖ້າວ່າບໍ່ແກ້ໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ຫລື ພຽງແຕ່ເວົ້າໄວ້ໃຫ້ສວຍງາມ ແຕ່ພາກ ປະຕິບັດບໍ່ເຄີຍເກີດຂຶ້ນ ເຊິ່ງກໍ່ເຂົ້າທໍາ ນອງ ໄປຫລືງຍ້ອງຄົນຫລ່ຽມໝາກ ເຜືອງແທນ ແບບນີ້ກໍ່ຍາກ ໜ້າຄິດ!

ຖ້າວ່າສັງຄົມເຮົາມັກ ຫລື ຫລືງສິ່ງເສີມວ່າ ຄົນລວຍ ຫລື ຄົນມີ ຖານະສູງດີທຸກຄົນນີ້ ໜ້າຄິດ ເພາະ ຄວາມລວຍ ຫລື ຄວາມຈົນ ບໍ່ແມ່ນ ເຄື່ອງວັດຄໍາປະກັນໃຫ້ເປັນຄົນດີ ຫລື ຊົ່ວໄດ້! ທຸກມື້ນີ້ຄົນຫລາຍຫລ່ຽມ- ຄົນເກັ່ງສ້າງພາບມັກຈະຖືກຍົກຍ້ອງ ເຊິດຊອວາດີເກັ່ງ ເພາະເຂົ້າໃຈຕົ້ນວ່າ: ເຂົາເກັ່ງຈຶ່ງສໍາເລັດໄດ້ ແຕ່ບໍ່ເຄີຍຄິດ ຫລື ສອນກັນໃຫ້ເບິ່ງເບື້ອງຫລັງ ແລະ ຊີວິດຈິງ!



ອາການເສບຕິດກາເຟ ແລະ ວິທີການແກ້ໄຂຂອງຕົນ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງໂດຍ: ສາວແວ່ນ

ສຸກສະບາຍຫາຍໄຮຄາ ຫາກທ່ານຮູ້ໂຕວ່າເປັນຄົນ ມັກກິນກາເຟ ແລະ ຕ້ອງກິນທຸກມື້ ເພື່ອໃຫ້ຮ່າງກາຍຕື່ນໂຕພ້ອມທີ່ຈະ ເຮັດວຽກ ອາດຈະຕື່ມ 1-2 ຈອກຕໍ່ ມື້ ລະວັງທ່ານຈະຕິດກາເຟແບບບໍ່ຮູ້ ໂຕ ກວ່າຊື່ຮູ້ກໍ່ຕໍ່ເມື່ອມີໂຕບໍ່ໄດ້ຕື່ມ ກາເຟແລ້ວຮູ້ສຶກເຈັບຫົວ, ບໍ່ສົດຊື່ນ, ຈິດໃຈບໍ່ເປັນສຸກ ນັ້ນເປັນອາການ “ຖອນຄາເຟອິນ” (Caffeine withdrawal) ອັນເນື່ອງມາຈາກ ການຕື່ມກາເຟຫລາຍເກີນໄປ ເພາະ ວ່າຄາເຟອິນເປັນສານເຄມີຫລັກໃນ ກາເຟ ທີ່ຊ່ວຍກະຕຸ້ນລະບົບປະສາດ ເຮັດໃຫ້ສະໝອງແຈ້ມໃສ, ກະຕືລື ລົ້ນ, ວ່ອງໄວ, ບໍ່ເຫງົາອນ ແລະ ຍັງ ມີຄວາມເປັນຢາເສບຕິດຢູ່ເລັກນ້ອຍ. ອາການຖອນຄາເຟອິນ ປະ

ກອບດ້ວຍອາການເຈັບຫົວ ເຊິ່ງພົບ ກັນ ເປັນຕົ້ນແມ່ນຄວາມດັນເລືອດ ຫລາຍທີ່ສຸດ ແລະ ມີຄວາມຮຸນແຮງ ແຕກຕ່າງກັນໃນແຕ່ລະຄົນ ມັກມີອາ ການອ່ອນເພຍ, ບໍ່ມີແຮງ, ຫງ່ວມ ເຫງົາ, ມືນງຶງ, ມັກຫວອນອນ ແລະ ສະໝອງບໍ່ປອດໄປງ່ຽ ຮູ້ສຶກປວດເມື່ອຍ ຕືນໂຕ, ມີອາການຊຶມເສົ້າ, ບໍ່ມີສະມາ ທິ, ໃຈຮ້າຍ, ໂມໂຫງ່າຍ ແລະ ວິນ ຫົວປວດຮາກ. ຄວາມຮຸນແຮງຂອງການ ເສບຕິດຄາເຟອິນ ຂຶ້ນກັບປະລິມານ ການຕື່ມໃນແຕ່ລະມື້ ຍິ່ງຕື່ມຫລາຍ ອາການກໍ່ຍິ່ງຮຸນແຮງຂຶ້ນ ຫາກບໍ່ໄດ້ ຕື່ມແລ້ວ ອາການດັ່ງກ່າວ ກໍ່ສາມາດ ເກີດຂຶ້ນໄດ້ ເຖິງວ່າເຈົ້າຈະກິນມື້ລະ ຈອກກໍ່ຕາມ ອາການເສບຕິດຄາເຟ ອິນຈະສິ່ງຜົນເສຍຕໍ່ສຸຂະພາບກາຍ ແລະ ຈິດໃຈ ທັງອາດກໍ່ໃຫ້ເກີດບັນ ຫາສຸຂະພາບໄລຍະຍາວໄດ້ເຊັ່ນດຽວ

ກັນ ເປັນຕົ້ນແມ່ນຄວາມດັນເລືອດ ສູງ, ກະດູກຜ່ອຍ ແລະ ໂລກຕັບ. ວິທີແກ້ການເສບຕິດກາເຟ ເບື້ອງຕົ້ນ: 1. ຢ່າຢຸດກາເຟໃນທັນທີ ໃຫ້ຄ່ອຍຫລຸດປະລິມານການ ຕື່ມກາເຟລືງມື້ລະເລັກລະໜ້ອຍ ແຕ່ ຢ່າຢຸດ ຫລື ຫລຸດລຶງຢ່າງກະທັນຫັນ ເພາະຈະພາໃຫ້ເກີດອາການຖອນກາ ເຟອິນ 2. ຢຸດການຕື່ມກາເຟອິນ ຈາກແຫລ່ງອື່ນ ຢ່າລືມວ່າກາເຟອິນມີຢູ່ໃນ ອາຫານ ແລະ ເຄື່ອງດື່ມຕ່າງໆ ເຊັ່ນ: ແປ້ບຊີ, ເຄື່ອງດື່ມຊຸກກໍາລັງ...ຖ້າຫາກ ຢາກຫລຸດການຕື່ມກາເຟແລ້ວ ຕ້ອງ ຫລຸດການຕື່ມເຄື່ອງດື່ມ ແລະ ອາຫານ ທີ່ມີຄາເຟອິນນໍ້າເຊັ່ນດຽວກັນ. 3. ຕື່ມກາເຟທີ່ບໍ່ມີສານກາ



ທະຫານຊາຍແດນ

ໂດຍ: ຫງວຽນ ກວາງ ທຽວ

ບົດກະວີຈາກນັກຂຽນ ສສ. ຫວຽດນາມ ເພື່ອສະເຫລີມສະຫລອງວັນສ້າງຕັ້ງສາຍພົວພັນ ທາງການທຸດ ລາວ-ຫວຽດນາມ ຄົບຮອບ 60 ປີ ແລະ ວັນເຊັນສິນທິສັນຍາມິດຕະພາບ ລາວ- ຫວຽດນາມ ຄົບຮອບ 45 ປີ

- * ເລາະລຽບແດນດ່ານດ້າວ “ລ້ານຊ້າງ” ຄົນເຂົາຂານ “ກອງທັບຫລວງ” ຄາວນັ້ນ ກັບດິນດອນບ່ອນເບື້ອງ
* ຄາວນັ້ນກອງທັບໄດ້ ທົ່ວເຂດແດນສາທາ ປົກປ້ອງທໍລະນີຝັ່ນ ອາໄສແມ່ນໍ້າລ້ຽງ
* ໄດ້ມາເຢືອນອີກຄັ້ງ ມູເຂົາຂຽວເຄີຍນອນ ຕອນນີ້ຍັງສະຫງົບນັ້ງ ພາໃຫ້ຫວນພິບພໍ້
* ສຽງດາບດັງສະນັ້ນກ້ອງ ເຂດຮ່ອມມູເຂົາຂຽວ ຕອນນັ້ນກອງທັບຫລວງຄົນກ້າ ຫລົບຊ້ອນຕົວຕາມປ່າໄມ້
* ຕອນນີ້ຜົນຕອບຕ້ອນ ລາວ-ຫວຽດນາມສະຫງົບສຸກ ຍູທ່າງສຸກເສີມສ້າງ ພັດທະນາຮຸ່ງກ້າວ
ທານີຊີເມືອງລາວ ຊ່າກັນໄກກ້ອງ ເຄີຍພົວພັນຜູກ ຄົນເອີ້ນວ່າ “ລາວ”
ອາໄສປ່າເຂົາໜາ ດຸ່ງເດີນເນົາຊື່ນ ເຄີຍຝັງສາຍແຮ່ ຊື່ວາໃຫ້ຜ່ານໄພ
ແດນດ່ານເຄີຍເນົາ ກ່ອນສິງຄາມຄາວກີ້ ຫລົງເຫັນຂຽວອຸມທຸ່ມ ຢູ່ນໍ້! ເຫດການກີ້ເກົ່າຫລັງ
ກັງວານຢູ່ໃນຫູ ເຫລົ້າທະຫານເຄີຍຫລົບຊ້ອນ ທ່ອງສາທາໄປທົ່ວ ອໍາພາງໄວ້ເຊື້ອງຕົນ
ໄຊຊະນະສວຍງາມ ໄຜ່ປະຊາມິຮອຍຍໍ້ມ ເຢືອນຢາມເປັນໄລຍະ ຈະເລີນພ້ອມພໍ້າກັນ ຊອບແລ້ວ!

ແປໂດຍ: ອາຈານ ແສງຈັນ ສຸຂະເສມ ຮຽບຮຽງເປັນກອນໂດຍ: ກົງໃຈ ແສງອໍາຜັນ

ເບີໂທສຸກເສີນ

- ☐ ຕໍາຫລວດ - ປກສ ນະຄອນຫລວງ 021 419119 - ກົມຕໍາຫລວດສືບສວນ-ສອບສວນ 021 970093 - ກົມຕໍາຫລວດປ້ອງກັນຢາເສບຕິດ 021 217258 - ກົມຕໍາຫລວດເສດຖະກິດ 021 212519 - ກົມຕໍາຫລວດຈະລາຈອນ 021 900927 - ກົມຕໍາຫລວດສະກັດກັ້ນ ແລະຕ້ານການຄ້າມະນຸດ 021 970543 - ກົມຕໍາຫລວດກວດຄົນເຂົ້າເມືອງ (ຕມ) 021 251287 - ກົມຄຸ້ມຄອງຄົນຕ່າງປະ ເທດ 021 212520 - ສາຍດ່ວນ 1191 ☐ ໜ່ວຍກູ້ໄພ - ສະມາຄົມອາສາກູ້ໄພນະ ຄອນຫລວງ 1624 - ໜ່ວຍກູ້ໄພມູນນິທິຊ່ວຍ ເຫລືອຄົນທຸກຍາກ 1623 - ໜ່ວຍຊ່ວຍເຫລືອຜູ້ປະສົບ ໄພ ອົງການກາແດງ 1625 - ມູນນິທິ ກູ້ໄພ ນາຄາ 1513 ☐ ໂຮງຫມໍ - ມະໂຫສິດ 021 214018 - ມິດຕະພາບ 150 ຕຽງ 021 710006 - ເຊດກາທິລາດ 021 351156 - ສູນຮັບແຈ້ງໂຂ້ຫວັດສັດປົກ 166

ລັດຖະມົນຕີ...

ຕ້ອງໄດ້ມີການປັບປຸງລະບົບອົງການໄອຍະການທະຫານ ໃຫ້ມີຄວາມໝັ້ນຄົງແໜ້ນ, ເຂັ້ມແຂງ.

2. ຍົກສູງພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ ແຕ່ລະຂັ້ນ ໃນການຕິດຕາມກວດກາການເຄົາລົບ ແລະ ປະຕິບັດກົດໝາຍ ຂອງການຈັດຕັ້ງ, ກົມກອງ, ນາຍ ແລະ ຝົນທະຫານ, ກຳມະກອນ, ພາລະກອນປ້ອງກັນຊາດ ແລະ ຂອງບຸກຄົນນອກກອງທັບ ທີ່ກະທຳຜິດໃນເຂດຍຸດທະສາດການທະຫານ, ເຂດຕັ້ງທັບຂອງທະຫານ ແລະ ສິ່ງຜ່ອງຜູ້ຖືກຫາຂັ້ນສານທະຫານຕາມກົດໝາຍ ໃຫ້ມີຄວາມຈະແຈ້ງ, ໂປ່ງໃສ ແລະ ຍຸຕິທຳ.

3. ການຮັບຮອງ ແລະ ປະກາດໃຊ້ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ ໃນປີ 2017 ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການດຳເນີນຄະດີອາຍາ ໃນປີ 2017 ມີຄວາມຈຳເປັນ ທີ່ຕ້ອງໄດ້ປັບປຸງກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍອົງການໄອຍະການທະຫານ ໃຫ້ມີຄວາມສອດຄ່ອງ ແລະ ກົມກຽວກັນ.

ສຳລັບບັນດາເນື້ອໃນທີ່ສະເໜີປັບປຸງ:

- ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍອົງການໄອຍະການທະຫານ ສະບັບປະຈຸບັນ ມີທັງໝົດ IX ພາກ, 9 ໝວດ, 65 ມາດຕາ;

- ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍອົງການໄອຍະການທະຫານ ສະບັບປັບປຸງ ປະກອບມີ IX ພາກ, 9 ໝວດ, 66 ມາດຕາ; ໃນນີ້, ຮັກສາໄວ້ມີ 22 ມາດຕາ, ຂຽນໃໝ່ 6 ມາດຕາ, ປັບປຸງ 38 ມາດຕາ

ພາກທີ I ບົດບັນຍັດທົ່ວໄປ ປະກອບມີ 10 ມາດຕາ, ປັບປຸງ 10 ມາດຕາ ມີລາຍລະອຽດດັ່ງນີ້:

- ປັບປຸງ ມາດຕາ 1 ຈຸດປະສົງ, ມາດຕາ 2 ອົງການໄອຍະການທະຫານ, ມາດຕາ 3 ການອະທິບາຍຄຳສັບ, ມາດຕາ 4 ນະໂຍບາຍຂອງລັດກ່ຽວກັບວຽກງານອົງການໄອຍະການທະຫານ, ມາດຕາ 5 ຫລັກການກ່ຽວກັບວຽກງານຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ, ມາດຕາ 6 ຂອບເຂດການດຳເນີນຄະດີຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ, ມາດຕາ 7 ການຝຶກລະບົບຄຳຮ້ອງຟ້ອງ ແລະ ຄຳສະເໜີ, ມາດຕາ 8 ການປົກປ້ອງ, ມາດຕາ 9 ຂອບເຂດການນຳໃຊ້ກົດໝາຍ ແລະ ມາດຕາ 10 ການຮ່ວມມືສາກົນ.

ພາກທີ II ອົງການໄອຍະການທະຫານ ປະກອບມີ 3 ໝວດ, 23 ມາດຕາ, ປັບປຸງ 15 ມາດຕາ, ຮັກສາ 2 ມາດຕາ, ຂຽນໃໝ່ 6 ມາດຕາ ລາຍລະອຽດ ດັ່ງນີ້:

ໝວດທີ 1 ທີ່ຕັ້ງ, ພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່, ປະກອບມີ 2 ມາດຕາ ປັບປຸງ 2 ມາດຕາ.

- ປັບປຸງ ມາດຕາ 11 ທີ່ຕັ້ງ ແລະ ພາລະບົດບາດຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ, ມາດຕາ 12 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ.

ໝວດທີ 2 ລະບົບການຈັດຕັ້ງຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ ປະກອບມີ 7 ມາດຕາ, ປັບປຸງ 4 ມາດຕາ, ຮັກສາ 1 ມາດຕາ, ຂຽນ

ໃໝ່ 2 ມາດຕາ. - ປັບປຸງ ມາດຕາ 13 ລະບົບການຈັດຕັ້ງຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ, ມາດຕາ 14 ອົງການໄອຍະການທະຫານຂັ້ນສູງ, ມາດຕາ 15 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານຂັ້ນສູງ, ມາດຕາ 17 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານພາກ.

- ຮັກສາ ມາດຕາ 16 ອົງການໄອຍະການທະຫານພາກຂຽນໃໝ່ ມາດຕາ 18 ອົງການໄອຍະການທະຫານ ແຂວງ, ນະຄອນຫລວງ, ມາດຕາ 19 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ ແຂວງ, ນະຄອນຫລວງ.

ໝວດທີ 3 ໂຄງປະກອບການຈັດຕັ້ງ ແລະ ບຸກຄະລາກອນ ປະກອບມີ 14 ມາດຕາ, ປັບປຸງ 9 ມາດຕາ, ຮັກສາ 1 ມາດຕາ, ຂຽນໃໝ່ 4 ມາດຕາ.

- ປັບປຸງ ມາດຕາ 20 ໂຄງປະກອບການຈັດຕັ້ງ, ມາດຕາ 23 ໂຄງປະກອບບຸກຄະລາກອນ, ມາດຕາ 24 ມາດຕະຖານຂອງຫົວໜ້າ, ຮອງຫົວໜ້າ ແລະ ຜະນັກງານໄອຍະການທະຫານ, ມາດຕາ 25 ການແຕ່ງຕັ້ງ, ຍົກຍ້າຍ ຫລື ປົດຕຳແໜ່ງ, ມາດຕາ 26 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງຫົວໜ້າອົງການໄອຍະການທະຫານຂັ້ນສູງ, ມາດຕາ 27 ຮອງຫົວໜ້າອົງການໄອຍະການທະຫານຂັ້ນສູງ, ມາດຕາ 28 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຫົວໜ້າອົງການໄອຍະການທະຫານພາກ, ມາດຕາ 29 ຮອງຫົວໜ້າອົງການໄອຍະການທະຫານພາກ, ມາດຕາ 32 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງຜະນັກງານໄອຍະການທະຫານ.

- ຮັກສາ ມາດຕາ 33 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຜູ້ຊ່ວຍຜະນັກງານໄອຍະການທະຫານ.

- ຂຽນໃໝ່ ມາດຕາ 21 ຄະນະກຳມະການໄອຍະການທະຫານຂັ້ນສູງ, ມາດຕາ 22 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຄະນະກຳມະການໄອຍະການທະຫານຂັ້ນສູງ, ມາດຕາ 30 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງຫົວໜ້າອົງການໄອຍະການທະຫານ ແຂວງ, ນະຄອນຫລວງ, ມາດຕາ 31 ຮອງຫົວໜ້າອົງການໄອຍະການທະຫານແຂວງ, ນະຄອນຫລວງ.

ພາກທີ III ການເຄື່ອນໄຫວຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ ປະກອບມີ 6 ໝວດ, 17 ມາດຕາ, ປັບປຸງ 8 ມາດຕາ, ຮັກສາ 9 ມາດຕາ, ລາຍລະອຽດ ດັ່ງນີ້:

ໝວດທີ 1 ການຕິດຕາມກວດກາທົ່ວໄປ ປະກອບມີ 3 ມາດຕາ, ປັບປຸງ 3 ມາດຕາ.

- ປັບປຸງ ມາດຕາ 34 ການຕິດຕາມກວດກາທົ່ວໄປ, ມາດຕາ 35 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ ໃນການຕິດຕາມກວດກາທົ່ວໄປ, ມາດຕາ 36 ຜົນບັງຄັບປະຕິບັດນິຕິກຳ ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ.

ໝວດທີ 2 ການຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດກົດໝາຍ ຂອງອົງການສືບສວນ-ສອບສວນ ຂອງເຈົ້າໜ້າທີ່ທະຫານ ປະກອບມີ 3 ມາດຕາ ປັບປຸງ 1 ມາດຕາ ຮັກສາ 2 ມາດຕາ.

- ປັບປຸງ ມາດຕາ 39 ຜົນບັງຄັບ ປະຕິບັດນິຕິກຳ ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ ຕໍ່ອົງການສືບ

ສວນ-ສອບສວນ. - ຮັກສາ ມາດຕາ 37 ການຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດກົດໝາຍ ຂອງອົງການສືບສວນ-ສອບສວນ, ມາດຕາ 38 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ ໃນການຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດກົດໝາຍ ຂອງອົງການສືບສອບ-ສອບສວນ.

ໝວດທີ 3 ການສັ່ງຜ່ອງຂັ້ນສານ ປະກອບມີ 2 ມາດຕາ, ປັບປຸງ 1 ມາດຕາ, ຮັກສາ 1 ມາດຕາ.

- ປັບປຸງ ມາດຕາ 41 ການສັ່ງຜ່ອງ ແລະ ການຖະແຫລງຂັ້ນສານ.

- ຮັກສາ ມາດຕາ 40 ການສັ່ງຜ່ອງຜູ້ຖືກຫາຂັ້ນສານ.

ໝວດທີ 4 ການຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດກົດໝາຍ ໃນການດຳເນີນຄະດີອາຍາຢູ່ສານທະຫານ ປະກອບມີ 2 ມາດຕາ, ຮັກສາ 2 ມາດຕາ

- ຮັກສາ ມາດຕາ 42 ການຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດກົດໝາຍ ໃນການດຳເນີນຄະດີອາຍາຢູ່ສານທະຫານ, ມາດຕາ 43 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ ໃນການຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດກົດໝາຍ ໃນການດຳເນີນຄະດີອາຍາຢູ່ສານທະຫານ.

ໝວດທີ 5 ການຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດຄຳຕັດສິນຂອງສານທະຫານ ປະກອບມີ 3 ມາດຕາ, ປັບປຸງ 2 ມາດຕາ, ຮັກສາ 1 ມາດຕາ.

- ປັບປຸງ ມາດຕາ 45 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານໃນການຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດຄຳຕັດສິນຂອງສານທະຫານ ແລະ ມາດຕາ 46 ຜົນບັງຄັບປະຕິບັດນິຕິກຳ ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ ສຳລັບຜະນັກງານປະຕິບັດຄຳຕັດສິນຂອງສານທະຫານ;

- ຮັກສາ ມາດຕາ 44 ການຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດຄຳຕັດສິນ ຂອງສານທະຫານ.

ໝວດທີ 6 ການຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດກົດໝາຍໃນສະຖານທີ່ກັກຂັງ, ສະຖານທີ່ກັກຂັງ ແລະ ຄຳຍອມຊັງ-ດັດສ້າງ ປະກອບມີ 4 ມາດຕາ, ປັບປຸງ 1 ມາດຕາ, ຮັກສາ 3 ມາດຕາ.

- ປັບປຸງ ມາດຕາ 48 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານໃນການຕິດຕາມກວດກາສະຖານທີ່ກັກຂັງ, ສະຖານທີ່ກັກຂັງ ແລະ ຄຳຍອມຊັງ-ດັດສ້າງ,

- ຮັກສາ ມາດຕາ 47 ການຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດກົດໝາຍ ໃນສະຖານທີ່ກັກຂັງ, ສະຖານທີ່ກັກຂັງ ແລະ ຄຳຍອມຊັງ-ດັດສ້າງ, ມາດຕາ 49 ຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນການສິ່ງຄຳຮ້ອງທຸກ ຂອງຜູ້ຖືກຫາ, ຈຳເລີຍ, ຜູ້ຖືກດັດສ້າງ ແລະ ນັກໂທດ ແລະ ມາດຕາ 50 ຜົນບັງຄັບປະຕິບັດນິຕິກຳ ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ ສຳລັບເຈົ້າໜ້າທີ່ສະຖານທີ່ກັກຂັງ, ສະຖານທີ່ກັກຂັງ ແລະ ຄຳຍອມຊັງ-ດັດສ້າງ.

ພາກທີ IV ລະບົບວິທີເຮັດວຽກ ປະກອບມີ 2 ມາດຕາ, ຮັກສາ 2 ມາດຕາ ລາຍລະອຽດ ດັ່ງນີ້:

- ຮັກສາ ມາດຕາ 51 ລະບົບເຮັດວຽກ ແລະ ມາດຕາ 52 ວິທີເຮັດວຽກ

ພາກທີ V ຂໍ້ຫ້າມ ປະກອບມີ 3 ມາດຕາ, ປັບປຸງ 1 ມາດຕາ, ຮັກສາ 2 ມາດຕາ ລາຍລະອຽດ ດັ່ງນີ້: - ປັບປຸງ ມາດຕາ 55 ຂໍ້ຫ້າມສຳລັບ ນາຍ ແລະ ຝົນທະຫານ, ກຳມະກອນ, ພາລະກອນ ປ້ອງກັນຊາດ, ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງອື່ນ

- ຮັກສາ ມາດຕາ 53 ຂໍ້ຫ້າມສຳລັບຜະນັກງານອົງການໄອຍະການທະຫານ, ແລະ ມາດຕາ 54 ຂໍ້ຫ້າມ ສຳລັບຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໃນການດຳເນີນຄະດີ.

ພາກທີ VI ການຕິດຕາມກວດກາອົງການໄອຍະການທະຫານ ປະກອບມີ 3 ມາດຕາ, ຮັກສາ 3 ມາດຕາ ລາຍລະອຽດ ດັ່ງນີ້: - ຮັກສາ ມາດຕາ 56 ການຕິດຕາມກວດກາອົງການໄອຍະການທະຫານ, ມາດຕາ 57 ເນື້ອໃນການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ມາດຕາ 58 ຮູບການຕິດຕາມກວດກາ.

ພາກທີ VII ວັນສ້າງຕັ້ງ, ກາໝາຍ, ບັດປະຈຳການ, ຕາປະທັບ ແລະ ງົບປະມານ ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ ປະກອບມີ 4 ມາດຕາ, ປັບປຸງ 3 ມາດຕາ, ຮັກສາ 1 ມາດຕາ.

- ປັບປຸງ ມາດຕາ 60 ກາໝາຍ ແລະ ບັດປະຈຳການ ຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ, ມາດຕາ 61 ຕາປະທັບຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ ແລະ ມາດຕາ 62 ງົບປະມານຂອງອົງການໄອຍະການທະຫານ,

- ຮັກສາ ມາດຕາ 59 ວັນສ້າງຕັ້ງອົງການໄອຍະການທະຫານ.

ພາກທີ VIII ນະໂຍບາຍຕໍ່ຜູ້ມີຜົນງານ ແລະ ມາດຕະການຕໍ່ຜູ້ລະເມີດ ປະກອບມີ 2 ມາດຕາ, ຮັກສາ 2 ມາດຕາ ລາຍລະອຽດ ດັ່ງນີ້:

- ຮັກສາ ມາດຕາ 63 ນະໂຍບາຍຕໍ່ຜູ້ມີຜົນງານ, ມາດຕາ 64 ມາດຕະການຕໍ່ຜູ້ລະເມີດ.

ພາກທີ IX ບົດບັນຍັດສຸດທ້າຍ ປະກອບມີ 2 ມາດຕາ, ປັບປຸງ 1 ມາດຕາ, ຮັກສາ 1 ມາດຕາ ລາຍລະອຽດດັ່ງນີ້:

- ປັບປຸງ ມາດຕາ 66 ຜົນສັກສິດ.

- ຮັກສາ ມາດຕາ 65 ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ.

ສສຊ...

ບັດຕົວຈິງ ແລະ ຍັງມີຫລາຍບັນຫາທີ່ເກີດຂຶ້ນຕົວຈິງ ທີ່ບໍ່ໄດ້ກຳນົດໃນກົດໝາຍສະບັບນີ້ ເປັນຕົ້ນແມ່ນມາດຕະການທາງດ້ານສັງຄົມ, ການຮັກສາໄລຍະຫ່າງ, ການລາຍງານ, ການຈຳກັດບໍລິເວນ, ການກຳນົດເຂດການລະບາດ, ການກຳນົດກ່ຽວກັບມາດຕະການຕໍ່ຜູ້ທີ່ລະເມີດກົດໝາຍ ຍັງບໍ່ທັນລະອຽດ ແລະ ຮັດກຸມ ເຊິ່ງພາໃຫ້ມີຜູ້ທີ່ເຈດຕະນາແຜ່ເຊື້ອພະຍາດຕິດຕໍ່ໃຫ້ບຸກຄົນອື່ນ, ປົດຍັງຂໍ້ມູນ ກ່ຽວກັບການເກີດພະຍາດຕິດຕໍ່, ບໍ່ໃຫ້ການຮ່ວມມືກັບເຈົ້າໜ້າທີ່, ບໍ່ເຂົ້າຫລື ລັກໜີຈາກສູນຈຳກັດບໍລິເວນ, ການລັກລອບເຂົ້າເມືອງແບບຜິດກົດໝາຍ, ການໂຮມຊຸມນຸມ ແລະ ອື່ນໆ ຈົນກາຍເປັນບັນຫາທີ່ຝັນເດັ່ນໃນສັງ

ຄົມ ແລະ ເປັນສິ່ງທ້າທາຍ, ການປະຕິບັດພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຜະນັກງານແພດໝໍ ແລະ ເຈົ້າໜ້າທີ່ສາທາລະນະສຸກ ຍັງບໍ່ທັນປະຕິບັດໄດ້ຕາມກົດໝາຍທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້, ການແປງຂັ້ນຄຸ້ມຄອງ, ແປງຄວາມຮັບຜິດຊອບ ລະຫວ່າງສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ຍັງມີຫລາຍຈຸດທີ່ບໍ່ທັນຈະແຈ້ງ ແລະ ເປັນເອກະພາບກັນ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມີການຊ້ຳຊ້ອນ ໂດຍສະເພາະວຽກງານຄວບຄຸມພະຍາດຕິດຕໍ່ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ເຫັນວ່ານອກຈາກການນຳໃຊ້ມາດຕະການທາງດ້ານສາທາລະນະສຸກແລ້ວ ຍັງໄດ້ນຳໃຊ້ມາດຕະການທາງດ້ານສັງຄົມ ແລະ ມາດຕະການອື່ນໆທີ່ຈຳເປັນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ສາມາດຄວບຄຸມການລະບາດຂອງພະຍາດຕິດຕໍ່ໄດ້ຢ່າງທັນການ ແລະ ບັນຫາອື່ນໆ.

ໃນໂອກາດດຽວກັນ, ປະທານກອງປະຊຸມ ໄດ້ມີຄຳເຈາະຈີ້ມ ແລະ ໃຫ້ທິດຊີ້ນຳໃນການຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄຳເຫັນໃສ່ຮ່າງກົດໝາຍ 3 ສະບັບດັ່ງກ່າວ ແລະ ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ກຳໄດ້ສຸມໃສ່ຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຢ່າງມີເຫດມີຜົນ ແລະ ກົງໄປກົງມາ ທັງໄດ້ຮັບຝັງການໃຫ້ຄວາມກະຈ່າງແຈ້ງຕໍ່ບັນຫາທີ່ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ຄວາມສົນໃຈ ຈາກຄະນະຮັບຜິດຊອບປັບປຸງຮ່າງກົດໝາຍສະບັບດັ່ງກ່າວ. (ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ)

Advertisement for Phongsavanh Bank and COVID-19 statistics. Includes logos for LDB Bank and Phongsavanh Bank, and a table of COVID-19 cases in Laos as of Dec 20, 2022.

Table with COVID-19 statistics: ສະຖານະການ ການຕິດເຊື້ອ COVID-19 ໃນ ສປປ ລາວ 20 ທັນວາ 2022. Columns: ຕິດເຊື້ອໃໝ່, ຕິດເຊື້ອລວມ, ເສຍຊີວິດໃໝ່, ເສຍຊີວິດສະສົມ. Rows: ແຂວງ, ພາຍໃນ, ນຳເຂົ້າ.



ສັດຈະທຳ

ໂດຍ: ປາວກະບື

“ຂ້າພະເຈົ້າຫາກໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດ ໃນການຜະລິດ ເຄື່ອງດື່ມ ‘ສັດຈະທຳ’, ພຽງແຕ່ດື່ມຢອດດຽວ, ແລ້ວທ່ານ ກໍຈະສາມາດບອກຄວາມຈິງໄດ້ໂລດ”

“ໃຫ້ເຮົາລອງຊົມເບິ່ງດູ... ອຸ່ຍ ມັນແມ່ນນ້ຳມັນ ກາດຕົວນີ້!”

“ນັ້ນແລ້ວຄືສັດຈະທຳ!”

THE TRUTH

By: BAOKBU

“I’ve just invented a truth drink. One sip and you’ll tell the truth”.

“May I try some?... Ugh! that’s kerosene!”

“that’s the truth!”

WHO ເຕືອນອັກຊິນປ້ອງກັນພະຍາດອະຫິວາກຳລັງຈະໝົດ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ທະນາກອນ

ເຈົ້າໜ້າທີ່ຂອງອົງການອະນາໄມໂລກ (WHO) ກ່າວໃນວັນທີ 16 ທັນວາວ່າ: ສະຕ້ອກຊິນປ້ອງກັນພະຍາດອະຫິວາກຳລັງທີ່ WHO ຊ່ວຍຈັດການນັ້ນ “ໝົດ ຫລື ເຫລືອ ໜ້ອຍແລ້ວ” ທ່າມກາງການລະບາດຮອບໃໝ່ທີ່ເກີດຂຶ້ນທົ່ວໂລກ.

ອົງຕາມການລາຍງານຂ່າວໃນອາທິດຜ່ານມາ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: WHO ລະບຸວ່າ: ອັດຕາການເສຍຊີວິດທົ່ວໂລກກຳລັງເພີ່ມຂຶ້ນ ແລະ ປະມານ 30 ປະເທດທົ່ວໂລກມີລາຍງານການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດອະຫິວາໃນປີນີ້ ເຊິ່ງສູງກວ່າປະມານ 1 ໃນ 3 ຂອງປີ ປົກກະຕິ.

ທ່ານ ດຣ. ຝິລິບ ເປ ບາໂບຊາ ຜູ້ນຳທີມຝ່າຍພະຍາດອະຫິວາ ແລະ ພະຍາດຖອກທ້ອງລະບາດຂອງ WHO ກ່າວວ່າ: “ພວກເຮົາບໍ່ມີວັກຊິນແລ້ວ, ແຕ່ຫລາຍປະເທດຍັງຮ້ອງຂໍວັກຊິນຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ແລະ ມັນເປັນ ເລື່ອງທີ່ທ້າທາຍຢ່າງຍິ່ງ”.

ທ່ານຍັງກ່າວຕື່ມວ່າ: ເຖິງສາງສິນຄ້າສຸກເສີນທີ່ຈັດໂດຍກຸ່ມປະສານງານລະຫວ່າງປະເທດ (ICG) ວ່າດ້ວຍການຈັດຫາວັກຊິນ ທີ່ບໍລິຫານຈັດການໂດຍ WHO ແລະ ຫຸ້ນສ່ວນອື່ນໆ ເຊິ່ງຕາມປົກກະຕິ ສະຕ້ອກຈະ



ມີວັກຊິນປະມານ 36 ລ້ານໂດສຕໍ່ປີ, ແຕ່ການຂາດເຂີນວັກຊິນທີ່ເກີດຂຶ້ນ ສົ່ງຜົນໃຫ້ WHO ໂຈະມາດຕະການການສັກວັກຊິນ 2 ໂດສຕາມມາດຕະ

ນອກຈາກນີ້, ທ່ານ ດຣ. ຝິລິບ ເປ ບາໂບຊາ ຍັງກ່າວອີກວ່າ: ສ່ວນໜຶ່ງຂອງບັນຫາເກີດຈາກການຕັດສິນໃຈຂອງຜູ້ຜະລິດໃນອິນເດຍ ທີ່ຈະຢຸດການສົ່ງອອກວັກຊິນໂດຍບໍ່ໃຫ້ລາຍລະອຽດ ເຊິ່ງເຖິງວ່າຜູ້ຜະລິດໃນອາຟຣິກາໃຕ້ກໍລ້ວງວາງແຜນເລີ່ມການຜະລິດ, ແຕ່ຕ້ອງໃຊ້ເວລາ “2-3 ປີ”.

ການພັດທະນາວັກຊິນສຳລັບພະຍາດອະຫິວາ ຫລື ອີກຢ່າງໜຶ່ງຄືວັກຊິນສຳລັບປະເທດທີ່ທຸກຍາກ ອາດມີຄວາມໜ້າສົນໃຈໜ້ອຍກວ່າການ

ພັດທະນາວັກຊິນປ້ອງກັນພະຍາດໂຄວິດ-19 ເຊິ່ງສ້າງລາຍໄດ້ສູງກວ່າຫລາຍ; ທ່ານ ດຣ. ຝິລິບ ເປ ບາໂບຊາ ກ່າວວ່າ: ມັນເປັນເລື່ອງທີ່ຍອມຮັບບໍ່ໄດ້ໃນສະຕະວັດທີ 21 ໃນການມີຜູ້ເສຍຊີວິດຈາກພະຍາດເຊິ່ງເປັນທີ່ຮູ້ຈັກກັນດີ ແລະ ປົນປົວໄດ້ງ່າຍ.

ນອກເໜືອຈາກບັນດາປະເທດທີ່ເກີດການລະບາດ ເຊິ່ງສ່ວນຫລາຍປະເທດທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກຄວາມທຸກຍາກ ແລະ ຄວາມຂັດແຍ່ງ ເຊັ່ນ ໄຮຕີ ແລະ ເຢແມນປະເທດທີ່ມີລາຍໄດ້ປານກາງຄືເລບານອນ ກໍມີລາຍງານການລະບາດເຊັ່ນກັນ ໂດຍລະບຸວ່າ: ສິ່ງນີ້ອາດເປັນ “ສັນຍານເຕືອນ” ສຳລັບປະເທດອື່ນໆ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: REUTERS

ໄຫວວຽກງານກວດສອບແຫ່ງລັດ.

ສຳລັບການປັບປຸງ, ໂຄງປະກອບ ແລະ ເນື້ອໃນ ຂອງຮ່າງກົດໝາຍ ທ່ານຍັງໄດ້ກ່າວຕື່ມອີກວ່າ: ຈາກບັນຫາ ແລະ ເຫດຜົນ ທີ່ກ່າວມາຂ້າງເທິງນັ້ນ ຈຶ່ງເຫັນໄດ້ວ່າມີຄວາມຈຳເປັນຕ້ອງໄດ້ປັບປຸງກົດໝາຍດັ່ງກ່າວ ເຊິ່ງການປັບປຸງກົດໝາຍໃນເທື່ອນີ້ ແມ່ນເປັນເທື່ອທີ 4 ນັບແຕ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຮັບຮອງເອົາກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍການກວດສອບ ສະບັບປີ 2007 ເປັນຕົ້ນມາ ເຊິ່ງເທື່ອທີ 1 ໄດ້ປັບປຸງໃນປີ 2012, ເທື່ອທີ 2 ໄດ້ປັບປຸງໃນປີ 2016 ແລະ ເທື່ອທີ 3 ໄດ້ປັບປຸງບາງມາດຕາ ໃນປີ 2020; ການປັບປຸງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການກວດສອບແຫ່ງລັດ ແມ່ນໄດ້ປະຕິບັດຕາມຫລັກການ ທີ່ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສ້າງນິຕິກຳ, ມະຕິ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ 5 ປີ (2021-2025) ສະບັບເລກທີ 19/ສພຊ ແລະ ປະຈຳປີ 2022 ສະບັບເລກທີ 33/ຄປຈ ໄດ້ກຳນົດໄວ້ ເຊິ່ງໄດ້ດຳເນີນການປັບປຸງຕາມຂັ້ນຕອນ;

ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການກວດສອບແຫ່ງລັດ (ສະບັບປັບປຸງ) ໃນເທື່ອນີ້ ປະກອບມີ XII ພາກເພີ່ມຂຶ້ນ 2 ພາກ; ມີ 13 ໝວດ ເພີ່ມຂຶ້ນ 6 ໝວດ ແລະ ມີ 96 ມາດຕາ ເພີ່ມຂຶ້ນ 21 ມາດຕາ. ໃນນັ້ນ, ປັບປຸງ 64 ມາດຕາ, ສ້າງໃໝ່ 25 ມາດຕາ ແລະ ຮັກສາເນື້ອໃນໄວ້ຄືເກົ່າ 7 ມາດຕາ. ເຊິ່ງບາງຈຸດສຳຄັນຂອງຮ່າງກົດໝາຍໄດ້ປັບປຸງ ແລະ ເພີ່ມໃໝ່ ມີດັ່ງນີ້:

1) ມາດຕາ 18 ກ່ຽວກັບການສ້າງແຜນການກວດສອບ ແລະ ມາດຕາ 19 ກ່ຽວກັບ ການດັດແກ້ແຜນການກວດສອບ ເປັນມາດຕາທີ່ສ້າງໃໝ່ ໂດຍໄດ້ລະບຸຢ່າງຈະແຈ້ງ

ກ່ຽວກັບບັນດາຈຸດສຸມທີ່ຕ້ອງກຳນົດເຂົ້າໃນແຜນກວດສອບ ແລະ ເງື່ອນໄຂໃນການດັດແກ້ແຜນການກວດສອບ; 2) ມາດຕາ 26 ກ່ຽວກັບກຳນົດເວລາກວດສອບ ໄດ້ປັບປຸງຄືນໃໝ່ໃຫ້ຈະແຈ້ງ ຊຶ່ງກຳນົດເວລາດັ່ງກ່າວແມ່ນກວມເອົາເວລາ ການວາງແຜນການກວດສອບ, ການດຳເນີນການກວດສອບ ແລະ ການສ້າງບົດບັນທຶກຜົນການກວດສອບ, 3) ມາດຕາ 32 ກ່ຽວກັບການສ້າງບົດບັນທຶກຜົນການກວດສອບ ແມ່ນມາດຕາທີ່ສ້າງໃໝ່ ໂດຍໄດ້ລະບຸເນື້ອໃນໃຫ້ຈະແຈ້ງເລີຍ ຄື ຖ້າເປົ້າໝາຍຖືກກວດສອບ ບໍ່ຕອບ, ບໍ່ມີຄຳເຫັນກັບຄືນ ຫລື ບໍ່ຍອມເຊັນບົດບັນທຶກຜົນການກວດສອບ ພາຍໃນກຳນົດເວລາສິບຫ້າວັນ ນັບແຕ່ໄດ້ຮັບບົດບັນທຶກຜົນການກວດສອບເປັນຕົ້ນໄປ ຖ້າ ເຫັນດີນຳ ແລະ ບົດບັນທຶກດັ່ງກ່າວ ແມ່ນມີຜົນບັງຄັບໃຊ້ໄດ້ຕາມກົດໝາຍ ເພາະມີຂໍ້ມູນ ແລະ ຫລັກຖານຄົບຖ້ວນແລ້ວ;

4) ມາດຕາ 40 ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂຜົນການກວດສອບ ໄດ້ປັບປຸງໃຫ້ແຈ້ງຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ ເຊິ່ງເບື້ອງຕົ້ນເປົ້າໝາຍຖືກກວດສອບ ຕ້ອງເປັນເຈົ້າການແກ້ໄຂກ່ອນ ແລະ ຕ້ອງແກ້ໄຂໃຫ້ສຳເລັດພາຍໃນເວລາ 1 ປີ, ຖ້າບໍ່ແກ້ໄຂ ໂດຍບໍ່ມີເຫດຜົນພຽງພໍ ຫລື ກວດສອບເຫັນ ມີຜົນເສຍຫາຍເກີນລະດັບທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕະຖານການກວດສອບແຫ່ງລັດ ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ ມີສິດສະເໜີໃຫ້ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຕ້ອງແກ້ໄຂຜົນການກວດສອບ ເວົ້າລວມແລ້ວ ທຸກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຕ້ອງປະສານກັນ, ສະໜອງຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານ

ເຊິ່ງກັນແລະກັນ, ປົກສາຫາລິກັນ ແລະ ຮ່ວມມືກັນແກ້ໄຂ ຕາມພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງຕົນຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ;

5) ມາດຕາ 43 ກ່ຽວກັບສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ ໄດ້ເພີ່ມເນື້ອໃນຂໍ້ 9 ໂດຍໄດ້ກຳນົດໃຫ້ ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ ຄຸ້ມຄອງລາຍຮັບວິຊາການຈາກວຽກງານກວດສອບຕາມລະບຽບການ ເພື່ອມອບເຂົ້າງົບປະມານແຫ່ງລັດ ດ້ວຍການຈັດຜ່ານລະບົບບັນຊີລວມສູນຄັງເງິນແຫ່ງຊາດ ແນໃສ່ປະກອບສ່ວນສ້າງລາຍຮັບໃຫ້ງົບປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ແກ້ໄຂຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານງົບປະມານ ແລະ ຂໍ້ 19 ເພື່ອສ້າງເງື່ອນໄຂໃນການຊຸກຍູ້, ສົ່ງເສີມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ວຽກງານກວດສອບແຫ່ງລັດ ໂດຍໃຫ້ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດໄດ້ຮັບງົບປະມານສ່ວນໃດໜຶ່ງ ຈາກການແກ້ໄຂຜົນການກວດສອບ ຕາມການຕົກລົງຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ;

6) ແຕ່ມາດຕາ 73 ເຖິງມາດຕາ 83 ແມ່ນມາດຕາທີ່ສ້າງໃໝ່ ໂດຍໄດ້ກຳນົດບົດບາດ ແລະ ໜ້າວຽກຂອງບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງສຳຄັນຂອງລັດ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບວຽກງານກວດສອບແຫ່ງລັດ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ວຽກງານ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການແກ້ໄຂຜົນການກວດສອບ ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນ;

7) ມາດຕາ 88 ກ່ຽວກັບງົບປະມານຂອງອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ ໄດ້ປັບປຸງຄືນໃໝ່ ເພື່ອຮອງຮັບວຽກງານກວດສອບແບບກະທັນຫັນ ຫລື ຮີບດ່ວນ ຕາມການສະເໜີຂອງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເຊິ່ງບໍ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນແຜນເບື້ອງຕົ້ນ.

17 ພັກການເມືອງຂອງອິນໂດເນເຊຍ ມີສິດເຂົ້າຮັບເລືອກຕັ້ງທົ່ວໄປ ໃນປີ 2024

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ນາກ ເມືອງມະໂນ



ລາຍງານຂ່າວເມື່ອທ້າຍອາທິດຜ່ານມາ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ໂດຍອົງຕາມສຳນັກຂ່າວສານອິນຕາຣາ ເຊິ່ງເປັນຂ່າວສານທາງການຂອງອິນໂດເນເຊຍ ໄດ້ລາຍງານວ່າ: ຄະນະກຳມະການການເລືອກຕັ້ງອິນໂດເນເຊຍ ປະກາດວ່າ: ມີ 17 ພັກການເມືອງ ໄດ້ຮັບສິດເຂົ້າຮ່ວມການເລືອກຕັ້ງທົ່ວໄປ ທີ່ຈະຈັດຂຶ້ນໃນປີ 2024.

ທ່ານ ຮາຊິມ ປະທານຄະນະກຳມະການການເລືອກຕັ້ງອິນໂດເນເຊຍ ເປີດເຜີຍວ່າ: ຄະນະກຳມະການການເລືອກຕັ້ງອິນໂດເນເຊຍ ໄດ້ກວດກາບັນດາພັກການເມືອງ ທັງໝົດ 18

ພັກການເມືອງທົ່ວປະເທດທີ່ໄດ້ຮ້ອງຂໍເພື່ອເຂົ້າຮ່ວມການເລືອກຕັ້ງໃນປີ 2024 ປາກົດວ່າ, ມີ 17 ພັກການເມືອງ ໄດ້ຮັບຄຸນວຸດທິ ແລະ ມີສິດເຂົ້າຮ່ວມການເລືອກຕັ້ງທີ່ຈະມີຂຶ້ນ.

ໃນ 17 ພັກການເມືອງດັ່ງກ່າວ, ມີ 9 ພັກການເມືອງທີ່ມີບ່ອນນັ່ງໃນລັດຖະສະພາຊຸດປັດຈຸບັນ ແລະ ອີກ 8 ພັກການເມືອງບໍ່ມີບ່ອນນັ່ງສຳລັບພັກການເມືອງທີ່ບໍ່ມີບ່ອນນັ່ງໃນລັດຖະສະພາຊຸດປັດຈຸບັນ ມີ 5 ພັກການເມືອງໄດ້ບັດເລືອກຕັ້ງບ່ອນ 4% ໃນການເລືອກຕັ້ງທົ່ວໄປເມື່ອປີ 2019 ແລະ ອີກ 3 ພັກການເມືອງ

ແມ່ນສ່ຳຖ້ຳຂຶ້ນໃໝ່.

ອົງຕາມລັດຖະທຳມະນູນອິນໂດເນເຊຍ ລະບຸວ່າ: ການເລືອກຕັ້ງທົ່ວໄປຈະຈັດຂຶ້ນ 5 ປີຕໍ່ຄັ້ງ, ເພື່ອເລືອກຕັ້ງປະທານາທິບໍດີ ແລະ ຮອງປະທານາທິບໍດີ, ສະມາຊິກສະພາຕ່ຳ ແລະ ສະພາສູງຂອງລັດຖະສະພາ, ສະມາຊິກສະພາລະດັບແຂວງ, ລະດັບນະຄອນ ແລະ ເມືອງ, ປະທານາທິບໍດີທີ່ໄດ້ຮັບການເລືອກຕັ້ງສາມາດດຳລົງຕຳແໜ່ງສອງສະໄໝຕິດຕໍ່ກັນ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: CRI

ກຳນົດເວລາກວດສອບ ກຳນົດບໍ່ຈະແຈ້ງ, ເຖິງວ່າເປົ້າໝາຍທີ່ຈະດຳເນີນການກວດສອບ ມີທັງບ່ອນສະດວກ ແລະ ຫຍຸ້ງຍາກ ກໍກຳນົດເວລາກວດສອບ ແບບຕາຍຕົວ ຫລື ແບບດຽວກັນ ໃນລະຫວ່າງ 15 ຫາ 30 ວັນ ຕໍ່ໜຶ່ງເປົ້າໝາຍ ເຊິ່ງບາງຄັ້ງກໍບໍ່ພຽງພໍ;

9) ມາດຕາ 51 ກ່ຽວກັບຜູ້ຮ່ວມງານກວດສອບ ຍັງບໍ່ທັນກວມເອົາບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫລື ການຈັດຕັ້ງຈາກພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ, ຜ່ານມາກຳນົດໃຫ້ຮ່ວມງານໄດ້ກັບແຕ່ວິສາຫະກິດກວດສອບ ເຊິ່ງດຳເນີນການກວດສອບແຕ່ເອກະສານລາຍງານການເງິນ ຫລື ກວດສອບຜູ້ແກ້ໄຂຜົນການກວດສອບ ຫລື ດຳເນີນການຮ້ອງຟ້ອງຕໍ່ສານປະຊາຊົນ ເພື່ອແກ້ໄຂຕາມກົດໝາຍ;

10) ງົບປະມານຮັບໃຊ້ ໃນການເຄື່ອນໄຫວກວດສອບມີຈຳກັດເກີນຄວນ ເຮັດໃຫ້ຂາດເຂີນທຶນຮອນວັດຖຸອຸປະກອນ ແລະ ສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກຕ່າງໆ ໃນການເຄື່ອນ

ຕາ 32 ຂໍ້ 17 ກ່ຽວກັບ ການສ້າງ ແລະ ສົ່ງບົດສະຫຼຸບຜົນການກວດສອບຍັງບໍ່ກຳນົດຢ່າງຈະແຈ້ງ ກ່ຽວກັບປະເພດບົດສະຫຼຸບຜົນການກວດສອບ ເຮັດໃຫ້ການສ້າງ ແລະ ສົ່ງລວມທັງການຮັບຮອງເອົາບົດສະຫຼຸບຜົນການກວດສອບໃນແຕ່ລະໄລຍະ ບໍ່ເປັນເອກະພາບກັນ;

6) ມາດຕາ 19 ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂຜົນການກວດສອບ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ ຂໍ້ທີ 2 ແລະ ຂໍ້ທີ 3 ຍັງກຳນົດເນື້ອໃນບໍ່ຈະແຈ້ງ ເຮັດໃຫ້ມີຄວາມເຂົ້າໃຈຄາດເຄື່ອນໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ສ່ວນໃຫຍ່ເຂົ້າໃຈວ່າແມ່ນອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ ເປັນຜູ້ແກ້ໄຂຜົນການກວດສອບ ຫລື ດຳເນີນການຮ້ອງຟ້ອງຕໍ່ສານປະຊາຊົນ ເພື່ອແກ້ໄຂຕາມກົດໝາຍ;

7) ມາດຕາ 26 ກ່ຽວກັບເປົ້າໝາຍຖືກກວດສອບ ຍັງມີບາງເນື້ອໃນບໍ່ທັນຄົບຖ້ວນ, ບໍ່ຈະແຈ້ງເຮັດໃຫ້ບາງເປົ້າໝາຍຖືກກວດສອບບໍ່ຢາກໃຫ້ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດດຳເນີນການກວດສອບ, ເຮັດໃຫ້ການສ້າງແຜນການກວດສອບຈຳນວນໜຶ່ງບໍ່ຖືກຈຸດສຸມ;

8) ມາດຕາ 27 ກ່ຽວກັບ

ສະເໜີ...

ຫລື ບໍ່ໄດ້ດີເທົ່າທີ່ຄວນ ເຊັ່ນ:

- 1) ມາດຕາ 5 ກ່ຽວກັບຫລັກການການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານກວດສອບແຫ່ງລັດ ຍັງບໍ່ຄົບຖ້ວນ,
2) ມາດຕາ 6 ກ່ຽວກັບມາດຕະຖານ ການກວດສອບແຫ່ງລັດກຳນົດບໍ່ຈະແຈ້ງ, ບໍ່ຮັດກຸ່ມ ເຮັດໃຫ້ການຜັນຂະຫຍາຍ ເປັນນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ມີຂໍ້ຈຳກັດ;
3) ມາດຕາ 10 ກ່ຽວກັບຂັ້ນຕອນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານກວດສອບແຫ່ງລັດ ບໍ່ໄດ້ກຳນົດກ່ຽວກັບຂັ້ນຕອນການສ້າງ ແລະ ການດັດແກ້ແຜນການກວດສອບ, ໃນກໍລະນີມີເຫດການບໍ່ຄາດຄິດຢັ້ງເອີນເກີດຂຶ້ນກະທົບໃສ່ແຜນການເຄື່ອນໄຫວ ເຮັດໃຫ້ບໍ່ສາມາດບັນລຸຕາມຈຳນວນເປົ້າໝາຍ ທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ເບື້ອງຕົ້ນ;
4) ມາດຕາ 16 ກ່ຽວກັບການສ້າງບົດບັນທຶກຜົນການກວດສອບ ເຫັນວ່າຍັງມີຄວາມຊັກຊ້າ, ແກ້ຍາວເວລາ, ຄຸນນະພາບຜົນການກວດສອບ ຍັງບໍ່ທັນຮັບປະກັນເທົ່າທີ່ຄວນ;
5) ມາດຕາ 17 ແລະ ມາດ